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Zasedal je plenum I Izvenarmadna vzgoja mora postati
Fizkultume zveze Slovenije |sestavni del naše telesne vzgoje!

Pritegnimo v Mul!« organizacijo mladino!
Ljubljana, 20. maja. Včeraj popoldne se Je pričel v trgovskem 

domu plenum Fizkultume zveze Slovenije, ki so se ga udeležili za
stopniki izvršnih odborov posameznih sestavnih organizacij FZS, 
delegati društev in klubov iz večjih pokrajinskih središč ter predstav
niki množičnih organizacij.

Plenum je otvorll predsednik FZS, 
minister Zoran Polič, ki je pozdravil 
vse navzoče in predlagal dnevni red. 
K prvi točki dnevnega reda — pode
litev zastave najboljši sestavni organi
zaciji v tekmovanju za 10 letnico OF 
je. pripomnil, da mqra tekmovalna ko
misija naknadno zbrati še nekaj teht
nejših podatkov, na podlagi katerih 
bo možno z vso upravičenostjo in 
argumentiranimi utemeljitvami pro
glasiti zmagovalca v tem tekmovanju. 
Preden je prešel k drugi točki dnev
nega reda, je zbranim delegatom spo
ročil veselo vest, da je prezidij ljud
ske skupščine FLRJ podelil našemu 
Priznanemu športnemu delavcu in 
strokovnjaku, ki ga cenimo ne samo 
V naši državi, temveč tudi 'drugod po 
svetu, inž. Stanku Bloudku odlikova
nje z redom dela III. stopnje. Priljub
ljenemu in osebno skromnemu šport
nemu delavcu so vsi navzoči izrazili 
svoje iskrene čestitke in hvaležnost z 
dolgotrajnim in navdušenim ploska
njem.

Zatem je podal referat o današnjem 
stanju in nalogah fizkultume organi
zacije v Sloveniji član sekretariata 
FZS, tov. Edi Serpan. Ko se je uvo
doma dotaknil splošnega političnega 
in gospodarskega razvoja pri nas in v 
svetu, ter ugotovil, da so v naši 
državi dani vsi pogoji za optimalni 
razvoj telesne kulture in športa, je 
navedel številčne podatke, ki kažejo 
porast oziroma nazadovanje v naših 
sestavnih fizkulturnih organizacijah 
Koncem leta 1949 smo imeli 1141 
osnovnih organizacij, v katere je bilo 
vključenih 95.592 članov. Danes pa 
imamo 55 osnovnih organizacij manj, 
t. j. 1086, pač pa se je povečalo število 
Pripadnikov fizkulturnih organizacij 
na skupno 117.040 posameznikov.

Govoreč o reorganizaciji, s katero 
je tudi fizkulturna organizacija v 
Sloveniji zmanjšala svoj birokratsko- 
ndministrativni aparat in se tudi v 
finančnem pogledu postavila na lastne 
noge, je ugotovil, da je te spremembe 
naša organizacija v splošnem dobro 
Prestala. Nato pa se je dotaknil ene 
osnovnih in še vedno najbolj perečih 
točk v problematiki naše fizkultume 
organizacije namreč — počasnega po
rasta aktivnih telovadcev in športni
kov ter velikega števila posameznikov, 
Predvsem pionirjev in mladine, ki še 
vedno niso deležni koristi zdrave te
lesne vzgoje. O tem je med drugim 
dejal:

V minulem letu se je vpisalo 21.448 
novih članov. Največji porast zaznamu- 
lfta Planinska zveza z 23.844 člani ter 
sPortni klubi in sekcije'z 2704 člani. Te
lovadna zveza je v začetku leta izgubila 

članstva in pripadnikov, a Strel- 
‘ka zveza 1000 članov. Telovadna zve- 
Za je po blejski skupščini in se posebej- 
P O SIAM OA IA-n ,, bot Ioni 1 -izbolj

telo-
P° svojem plenumu nastopila pot i 
Sania in uspehi, ki so jih dosegla 
Vadna društva v povečanju števila svo- 
,ega članstva in pripadnikov v času tek- 
ntovanja pričajo, da je telovadna orga- 
ni2acija zopet v porastu. Vendar nas 
tempo rasti nikakor ne sme zadovolje
ni zlasti ne, porast pomlaukarskih in 
Ptonirskih oddelkov, saj poseča telo- 
'ezdbo od približno 270.000 otrok do 14 
eta^ komaj 15.000, kar pomeni komaj 

°/o. In če pomislimo, da je telovad- 
,a prav za prav edino sredstvo, ki lah- 
° <gotovi pravilno rast, razvoj in 

Zdravje nase dorasčajoče mladine, potem 
Se moramo nad številkami zamisliti m

zacije. Ce se danes povprašujemo, kje
je mladina v fizkulturnih organizacijah, 
moramo še popreje postaviti vprašanje, 
kje so pionirji Mladino je treba zarana 
usmerjati in navajati k zdravi telesni 
vzgoji, ki jo bo deležna v telovadnicah 
in na igriščih, tako da postane ta dejav
nost kmalu njena življenska navada in 
zdrava radost. Krivda, da imamo še ma
lo mladine v naših vrstah zadene tedaj 
predvsem odgovorne vzgojitelje, ki ima
jo reden opravek in vpliv na njo in si
cer starše, šolo in množične organiza
cije.

V nadaljevanju referata je ugotovil, 
da naše športne organizacije še vedno 
polagajo premalo pozornosti na splošno 
vzgojo svojih članov, ki se pri šport
nih treningih izpopolnjujejo le v teh
ničnem pogledu, vse ostalo pa je za
nemarjeno. Zato imamo na športnih 
tekmah še vedno opravka z nešport
nimi izgredi, surovimi izpadi, nespo
dobnim obnašanjem in podobno. Enako 
so se naše osnovne organizacije preveč 
oddaljile od vsega gospodarskega, po
litičnega in zlasti kulturnega življenja 
ter prepustile vso kulturno vzgojo v 
zakup raznim umetniškim družinam. 
Treba bo misliti na oživitev nekaterih 
pozitivnih tradicij, ki so jih imela 
zlasti bivša sokolska društva (knjiž
nice/1 pevski zbori, godbe, lutkovni 
odri itd.) .

Ko se je dotaknil kvalitetnega na
predka športov in ocenil napredek 
oziroma nazadovanje posameznih šport
nih panog, je med ostalim dejal:

Če hočemo, da bomo kvaliteto našega 
športa povsod in enakomerno razvijali, 
potem je za vrhunske športne uspehe po
trebno mnogo več solidnega dela, zlasti 
v klubih in sekcijah. Športna kvaliteta 
v posameznih panogah je tako v državi, 
kakor tudi zunaj v svetu, že na tako 
visoki stopnji, da se pri kvalitetnih tek
movanjih uveljavlja lahko le tisti posa
meznik ali moštvo, ki po vseh najbolj
ših dognanjih v določeni disciplini vadi 
vse leto. Pri naših mnogih športnih klu
bih in sekcijah je v navadi, da odhaja
jo le na tekmovanja brez solidnih pri
prav, kvečjemu vadijo le pred samim 
nastopom. Zlasti sezonski športi-smuča- 
nje, plavanje, razne športne igre — se 
omejujejo le na svoj specifičen trening 
v okviru sezone, kar za večje uspehe 
vsekakor ne zadošča. Posebno odgovor
nost za pravilen trening preko vsega 
leta irfia za svoje klube in sekcije Smu
čarska zveza, ki pošilja na mednarodna 
tekmovanja našo državno reprezentan
co. Ta odgovornost je zlasti v letošnjem 
olimpijskem letu še posebno velika, saj 
se bodo prihodnje leto na zimskih olim
pijskih igrah pomerili naši predstavniki 
belega športa z najboljšo mladino vsega 
sveta.

Ob zaključku referata je poudaril, 
da bo treba v skladu z našo društveno

stvarnostjo uvesti večjo demokratič
nost tudi v fizkulturno organizacijo, 
zlasti v pogledu tako zvane »verti
kalne linije.« Proces decentralizacije 
in demokratizacije fizkulturnih vrst je 
treba pričeti prav z vrha, kar bo še 
bolj sprostilo ustvarjalnost posameznih 
organizacij in pospešilo rast naše te
lesne vzgoje ter športa.

Po referatu tov. Serpana je poda! 
referat o izvenarmadni vzgoji član 
sekretariata FZS, tov. Žorž Vlado. Ko 
je ugotovil vzroke, ki so nam nareko
vali uvedbo Izvenarmadne vzgoje, je 
dejal med drugim to-le:

Iz podakov, ki jih ima FZS v zvezi 
z izvenarmadno vzgojo v naših društvih 
in klubih, lahko trdimo, da je bilo stor
jenega v tem pogledu bore malo. Naj
prej je treba grajati odnos poedinih 
zvez kot najvišjih republiških forumov 
do uvajanja izvenarmadne vzgoje v naše 
osnovne organizacije. Nekatere zveze, 
ki imajo že po svojem strokovnem pro
gramu izrazito obrambni karakter, že v 
precejšnji meri razvijajo izvenarmadno 
delo v svojih osnovnih organizacijah, to 
je predvsem Strelska zveza. Poleg te 
zveze pa so dosedaj pokazale vsaj ne
koliko dejavnosti po tem vprašanju tu
di Telovadna, Planinska, Atletska, Pla
valna, Kolesarska, Smučarska zveza in 
Zveza za konjski šport. T o se pravi sku
paj je bilo aktivnih po predvojaških 
vzgoji od 20 zvez le 8. V sekretariatih 
poedinih zvez imamo odgovorne tova
riše za izvenarmadno vzgojno delo, 
vendar so zveze v večini primerov osta
le le pri tem, da so določenim članom 
zaupali skrb za inzvenarmijsko vzgojo

in je ostala stvar le pri tem, ter se v ve
čini primerov tudi končata. Če si, ogle
damo programe, ki so si jih nekatere 
zveze postavile kot svojo nalogo vidimo 
prav uspele in dobre zamisli, na primer 
partizanski pohodi, orijentacijaA dan fi2 
kulture na vodi, kolesarjenje povezano 
s streljanjem, patrolna tekmovanja in 
teki na smučeh, čitanje kart itd. Vse to 
pa je ostalo le na papirju, ki pac mar
sikaj prenese. Le v izjemnih . primerih 
smo zabeležili kakšen patrolni tek,^ ki 
ga je organizirala Strelska ali Smučar
ska zveza. T emu lahko prištejemo se 
kakšen partizanski pohod in neuspel 
dan fizkulture na vodi in to bi bilo 
prav za prav vse.

Ob zaključku referata je naštel 
osnovne točke, ki naj bi jih vse zveze 
sprejel kot minimalni. program dela:

1. Skrbeti moramo, da naše osnovne 
organizacije vnesejo v svoje programe 
dela čim več vaj, katere bodo krepile 
članstvo, v okretnosti, refleksu, hitrosti, 
moči, borbenosti, vztrajnosti itd.

2. Članstvo moramo naučiti spozna
vati teren, čitati karte-zemljevide in jih 
vaditi v orientaciji na terenu.

3. Članstvo moramo vzgajati plava
nju in razniij^ načinih prekoračevanja 
rek ali vodnih preprek.

4. S članstvom moramo vaditi tudi
taktične vaje — marše ali pohode, na
vaditi jih poiskati zaklon in mesto za 
klona. . ,

5. Naše članstvo maramo vzgajati v 
spoznavanju osnovnega pešadijskega 
orožja, puške.

6. Obogatiti naše strokovno delo s 
specifičnimi oblikami vojaških vaj.

(Nadaljevanje na 4. strani)

Jutri krene iz Dolnje Lendave Titova štafeta proti Ljubljani, v torek pa bodo 
stekle še vse ostale. Na sliki dva prizora iz lanske konjeniške štafete v SLo-

niji

Republiška nogometna liga

Presenetljiv poraz lanskega prvaka
Železničar (Lj) : Korotan 2:1

Kranj, 20. maja. Na današnj 
prvenstveni tekmi slovenske nogo 
metne lige je pripravil ljubljansk 
Železničar Korotanu veliko preše 
nečenje s tem, da ga je premaga! 
na lastnih tleh. Igra obeh moštev 
je bila v glavnem enakovredna 
razen v zadnjem delu, ko je bil 
Korotan v premoči. Kot celota je 
bil Železničar nekoliko boljše mo
štvo, medtem ko je bila obramba 
Korotana nezanesljivejša in sta oba 
•rola padla delno po njem krivdi 
Oba napada sta zapravila nekaj 
ugodnih priložnosti za dosego gola

Nenadna nevihta preprečila lepo igro
mmaemmKSBnamezumsatsimmramm&mmsimmmaumnmnmmr ■ .............. .

Ljubljana, 20. maja. Stadion Odreda, gledalcev 6000, sodnik Ma- 
tančič iz Beograda, stranska sodnika Janežič in Mikluš.

Zagreb: Friščič, Ilijaš, Sinte k, Horvat, Miličič, Duh, Kopač, Santek, 
Pevovič, Pleše, Butkovič; trener Kneževič.

Odred: Bencik, Pelicon, Piskar, Fajon, Lesjak, Osredki, Kroupa, 
Keržan, Kumar, Hacler, Belcer; trener Tomaševič.

Odred : Zagreb 4:0 (2:0)
Prav gotovo je danes preprečila ne

nadna in obilna plofcia še večjo in lep
šo zmago ljubljanskega moštva. V pr
vih 15 minutah je bilo Igrišče še suho, 
kai je omogočilo predvsem igralcem 
Odreda, da so z lepo kombinatorno 
igro prihajali pred vrata gostov. Okle
vanje napadalcev in nepotrebne kom
binacije so preprečile, da’ bi Odred v 
teh minuta dosegel kakšen gol. Ne
nadoma se je vlila ploha in sodnik 
Matančič je za nekaj minut prekinil 
igro. Ko so se Igralci vrnili je bilo 
igrišče preplavljeno in zato je bila od 
tega trenutka dalje igra veliko bolj 
nezanimiva, a vendar borbenejša. Mo
štvo Odreda je bilo ves čas v znatni 
premoči in je s smiselnejšimi akcijami 
neprestano prodiralo pred vrata Za
grebčanov. V enem izmed teh prodo

rov je Hacler dosegel prvi gol, nekaj 
minut kasneje pa je z odličnim stre
lom Bčtcer povišal na 2:0.

Po odmoru so bili domačini v svojih 
akcijah še odločnejši. S svojimi preti
ranimi kombinacijami pa so žal za
pravili lepe priložnosti za zvišanje re
zultata tako, da je izgledalo, da bo 
ostato pri 2:0. Sele proti koncu igre, 
ko so začeli streljati iz različnih polo
žajev, in ko so napadalci Odreda opa
zili, da je vratar gostov nesiguren, je 
bilo pričakovati, da bo vendarle re
zultat še večji v korist domačinov- 
Tako je uspelo Kroupi z nenadnim 
strelom ukaniti vratarja in s tem po
večati rezultat na 3:0. Keržan, ki se je

" ,. . . . . . . . . . . . .  v telovadb

5t(]riti vse vsi, ki smo odgovorni za 
*dravje in vzgojo mladine, da se to 
Azmerje kmalu začne bistveno poprav:

‘n izpreminjati. ™, ,,ai« - — —------ ------- -------------
vprašanje množičnosti v telovadni or-1 zmagovalec med posamezniki pa 

$an‘zaciji moramo rešiti pri koreninah | ie bil Jože Pegan (TD Kranj). Do- 
n tu zagotoviti organski razvoj organi- bre rezultate je dosegla še vrsta

Jesenice, 20 maja. Gorenjski 
okrožni telovadni odbor je izvedel 
danes na Jesenicah okrožne tekme 
v vajah na orodju, na katerih je 
nastopilo 100 telovadcev in telovadk 
iz 8 društev. Gorenjska telovadna 
društva, ki so nastopila na tekmo
vanju, so pokazala, da so se dobro 
pripravila za republiško in državno 
prvenstvo v vajah na orodju. Med 
člani II. razreda je zasedla 1. me
sto vrsta TD Ločan (Škofja Loka)

Republiška rokometna liga

[udi na rokometnih tekmah izgredi
Danes sta bili v Ljubljani na 

igrišču Krima odigrani dve tek 
mi republiške lige. V prvi tekmi 
sta si ženski ekipi Poleta in Kri
ma razdelili točki z rezultatom 
1:1 (1:0). Ekipa Poleta je tokrat 
pokazalo nekoliko boljšo igro in 
si osvojila prvo točko v spomla 
danskem delu tekmovanja. Tek 
mo je sodil Kašnjar.

-i,P", glavni tekmi sta se srečali moški 
y lPi Poleta in Krima. Zmagal je zaslu- 
i:n° Polet 10:2 (6:1). Igra je bila zelo

v‘4 ; vj L_i . L J nrllnr/il r>

teh^ln mestu f lestvici. Polet je igrat 
kit17lCnf* m taktično dosti boljše in je t 
toč-0- ‘gro P° krilih osvajal teren ter s 
rey‘ljn streljanjem neprenehoma zviševal
k- t f ‘Zv/, J.« - .. - aa fs c P Y Z' ! 1.7 V7 1P 1 fjj f* tat- Izredno neprecizno streljanje jt 
lep?** onemogočalo boljši rezultat. Po 

tgri v prvem polčasu je ekipa Kri 
r0v Poskusila v drugem polčasu s su- 
V,j°jlgro tekmo odločiti v svojo korist. 
t0u ,te&a sta bila igralca Krima Po- 

ar ln Kralj izključena do konca igre.

Po končani tekmi je Potokar dejansko 
napadel sodnika. Tudi razni drugi člani 
rokometne sekcije Krima so se po kon
čani tekmi surovo vedli do sodnika, kaY 
je nov dokaz, da se do sedaj ni dovolj 
energično postopalo proti raznim taks 
nim nešportnim elementom. Nujno je po 
trebno, da igralci in publika na Rakov
niku čim preje uvidijo (če ne drugače, 
pa z disciplinskimi ukrepi), da se l su
rovostjo ne more in ne sme nadoknaditi 
pomanjkanje kvalitete.

S to zmago si je Polet skoro sigurno 
zagotovil drugo mesto, kar mu daje iz- 
glede za vstop v zvezno ligo. V nasled 
njem letu bo namreč zvezna liga raz
deljena na vzhodno in zahodno. Prvak 
Slovenije Enotnost pride avtomatično v 
zvezno ligo, dočim bo morali drugopla- 
sirana ekipa igrati kvalifikacije. Po da 
našnji igri Poleta lahko upamo, da mu 
bo uspelo priboriti si vstop v zvezno 
ligo, v kateri bi bila tedaj Slovenija za
stopana s tremi ekipami. .

Vidic Mitja

članov III. razreda TD Jesenice ter 
vrsta mladincev II. razreda TD Bled 
in vrsta mladincev III. razreda TD 
Javornik-Koroška Bela. Prvo mesto 
ined članicami III. razreda je osvo 
jila vrsta iz Tržiča. Mladinke TL) 
Jesenice so osvojile prvo mesto meri 
mladinkami I. razreda, najboljšo 
pa je bila Sonja Rozman. Med 
mladinkami III. razreda je zasedla 
l. mesto vrsta TD Tržič. Tekme so 
bile dobro organizirane, sodniški 
zbor na čelu s tov. Janezom Pristo 
vom je svojo nalogo opravil od 
lično. Kvaliteta prikazane telovadbe 
je bila pri posameznih vrstah zado
voljiva in upamo, da bo gorenjsko 
okrožje po svojih telovadcih uspeš 
no zastopano na republiškem prven 
stvu. V soboto je bila v fizkultur 
nem domu na Jesenicah ponovitev 
okrožne akademije, ki je lepo 
uspela. Dušan Ferlin

Atletski miting v Litiji
Litija, 20. maja. Danes je bil na igri

šču ob Savi atletski miting, ki ga je or
ganiziral AK Litija. Doseženi so bili ne 
kateri prav dobri rezultati, kar daje 
slutiti, da se bo tudi v tem mestu atle; 
tika začela lepo razvijati. Predvsem mo
ramo omeniti uspeh Kolbeta, ki je sko 
čil v višino 178 cm. Med skakalci v vi
šino se je ponovno pojavil znani atlet 
prof. Lebinger, ki je skočil 170 cm brez 
rretilnga. Prav tako moramo omenit 
Vozla in Kralja, ki sta skočila s palico 
oba 3 m. Rezultati: skok v višino žen- 
•ke: 1. Pirc Iva 125 cm, 2. Likovič 120: 
daljina ženske■ 1. Kokalj 4.54 m, 2. Pu 
stinek 3.49 ni; skok v višino moški: 1 
Kolbe Milan 178 cm, 2. Lebinger Hinke 
t70 cm; met krogle moški 1. Primožič 
10.78, 2. Sodnik 10.41; daljine moški 
1 Kralj 5.74, 2. Vozel 5.50; tek 60 m 
moški: 1. Kralj 7.5 sek., 2. Vozel 7.5 sek.

Glavič

A
Piskar st razvija v zanesljivega 

obrambnega igralca

trudil, da bi povezal vrste napadalcev. 
Je v soloprodoru prisebno poslal žogo 
mimo vratarja ln tako tudi postavil 
končni rC”’Jtat 4:0.

Rekli sme že, da so Igralci Odreda 
bili ves čas v znatni premoči ln tako 
tudi povsem zasluženo zmagali. Zaradi 
pretiranih kombinacij niso Izkoristili 
vrsto ugodnih priložnosti za povišanje 
rezultata. V obrambi Je bil prav go
tovo najboljši Piskar, ki je ponovno 
potrdil, da je danes eden naših naj
boljših obrambnih igralcev. Odlikuje 
ga predvsem velika borbenost, pa tudi 
njegovo nameščanje je vedno na pra
vem mestu Tudi Pelicon je pokazal 
solidno igro l i je bil kar dober partner 
Piskarju Bencik v vratih ni Imel re
snejšega posla. Med .krilci je bil danes 
Fajon boljši od Lesjaka in Osrečkega. 
Napadalna petorica pa bi se morala za
vedati, da Je treba na lužastem Ir 
blatnem terenu igrati drugače kakor 
na suhem Kratka podajanja so bita 
danes neprimerna ln bi bilo umestno 
da bi z dolgimi pasovi prodirali pred 
nasprotnikova vrata. Od napadalne pe
terice ne bi mogli nikogar posebel 
pohvaliti, pač pa je umestno, da po
udarimo" idealne Haclerjeve strele lz 
kota. ki so pa skoraj vedno ostali po
vsem neizkoriščeni.

Gostje, k" jih trenira bivši reprezen- 
tativec ln tr-aiec predvojnega BSK 
Kneževič, niso bili nevarni nasprotni

ki in niso pokazali kakšnega posebne
ga nogometnega znanja.

Sodnik Matančič iz Beograda je so
dil brez večjih napak. L. M,

Rudar : Bokelj 3:1 (0:1)
Rudar: Ahlin, Sorel, Butkovec

Blatnik, Kos, Vodišek, Hudarin 
Florjane, Laznik, Koncilja, Opres
ti i k.

Bokelj: Jovanovič, Ivanovič, Ra- 
čta, Brajak, Laloševič, Latkovič, I 
Mušura, Uljarevič, Moško, Mar
kuš, Proročič.

Sodnik Rakič Milan iz Zagreba 
stranska sodnika Brunšek in Der- 
varič iz Celja. Gledalcev 1.800. — 
Gole so dali: Latkpvič I v 23. min 
Opresnik v 61. min in Hudarin v 
65. in 82. min.

Vreme oblačno, -teren odličen.

Potek igre
V prvem polčasu je Rudar za

igral bolj slabo in je forsiral vi
soko igro, ki je odgovarjala go
stom. Rudar je v tem delu imel 
več od igre, vendar njegovi napa
dalci niso znali izkoristiti zrelih 
priložnosti za gol. Vsi streli so šb 
poleg ali nad prečko. Gostje so 
prišli v vodstvo v 23. min. po 
ostrem strelu desnega krilca v levi 
gornji kot. Ahlin je grešil, ker ni 
te žoge boksal, temveč jo je sku
šal pridržati, pa mu je izpadla v 
gol.

V II. polčasu je Rudarju pomn 
gal rahel veter. Moštvo je igrali 
ves polčas na polovici gostov. Pre 
moč kaže tudi število kotov, ki jil 
je bilo 10:1, Rudar je izenačil po 
petih zaporednih kotih v 17. min 
po Opresniku. Žogo, ki jo je slabo 
streljal Hudarin, je prestregel 
Opresnik in približno iz razdalji 
7 m dal neubranljivi gol. V 22. min 
je visoko predloženo žogo prestre 
gel Hudarin tik pred vratarjem in 
povedel moštvo Rudarja v vodstvo 
Rudar neprestano napada, toda 
njegovi igralci, posebno Opresnik 
se zaradi izredno surove igre go^ 
-tov ne spuščajo v ostro borbo 3 
>9 min je desna zveza gostov na 
merno startala proti Blatniku, k 
se je boril za žogo, na katero je 
startni istočasno tudi Hudarin 
Slednji je s komolcem zadel tega 
igralca v nos, da je padel in sr 
-oškodoval ter so ga morali od 
nesti z igrišča. V 38. min. je dobil 
'ludnnn iep predložek in iz raz 
dalje 16 m streljal pnivisoko ne 
-hranljivo v desni spodnji kot. Rti 
dar je imel še priložnost, da Iv 
oovišal rezultat, toda njegovi na 
-adalci so bili premalo %odločni 
7lasti to opazimo pri Lazniku, k 
tima samozaupanja pri streljanje 
Rudarjevi napadalci morajo bol 
•tremišl jeno streljati proti golti 
iredvsem pa morajo igrati nizki 
'gro, ker so fizično slabši od na 
sprotnikove obrambe. V moštvu sta 
Sila najboljša Laznik in Opresnik

Inž. Petrič

Kranjčani pa so imeli tudi neko
liko smole pri streljanju na gol. 
Oba gola za Železničarja je dosegel 
fovanovič v 3. in 13. minuti, za 
Korotan pa Mito v 4. minuti dru
gega polčasa. Sodil je pred 800 
gledalci zelo dobro Jančič iz Ma
ribora.

V predtekmi sta se v okviru go
renjskega nogometnega poverjeni
štva sestala B moštvo Korotana in 
Iskre iz Kranja Zmagala je Iskra 
z rezultatom 3:2 (0:2).

Štempihar Franc.

Mura : Kladivar 3:3 (2:1)
Železničar (Gorica) : Železničar 

(Maribor) 2:2
Nafta : Krim 2:C (2:0)
Gregorčič : Triglav 5:0 (2:0)

Proletarec (Zagorje) : Fužinar 
4:0 (2:0)

Bratstvo : Studenci 2:0 (1:0) 
Kovinar (Mb) : Drava 1:1 (0:0)

V Ziiričhu gradu stadion za 
60.000 gledalcev

Pred nekaj tedni je bilo v Ziiričhu za
sedanje posebnega odbora za izgradnjo 
velikega športnega stadiona, ki bo Lah- 
ko sprejel okoli 60.000 gledalcev. Na
črti za stadion so že predloženi, dolo
čeno je že tudi podjetje, ki bo prevzelo 
gradbena dela. Odbor, v katerem so za
stopniki vseh zuriških športnih in telo
vadnih organizacij, je mnenja, da bodo 
gradbena dela stala okoli 5_, milionov 
švicarskih frankov (ca 60 mi i ionov di
narjev). Glavni del Stroškov bo prispe
vala mestna občina, ostalo bo gradbeni 
odbor zbral pri posameznikih in z raz
nimi nabiralnimi akcijami. Stadion bo 
imel sedežev za 25.000 gledalcev, okoli 
35.000 pa jih bo našlo prostora na sto
jiščih, ki bodo grajena v obliki nagnje
nih tribun.

Tekstilac (Varaždin) : Železni
čar (Sarajevo) 3:1 (2:1)

Proleter (Osijek) : Kvarner 2:3
(0:1)

Metalac (Zagreb) : Rabotnički 
1:2 (1:1)

Vardar : Proleter (Zrenjanin) 
4:0 (1:0)

Velež : Dinamo 2:0 (0:0) 
Budučnost : Radnički — prelo

ženo
U. ZVEZNE NOGOMETNE LIGE 

LESTVICA
Vardar 
Budučnost 
Velež 
Rabotnički 
Odred 
Dinamo 
Kvarner 
Proleter (O)
Železničar 
Metalac 
Radnički 
Rudar 
'roleter (Z)

Tekstilac 
Zagreb 
Rokelj
BSK : Sarajevo 1:1 (0:1) 
Jugoslavija : Avstrija 2:0 ((1:0)

Zagreb, 20. maja. Danes ie bila 
m prijateljska nogometna tekma 
meri reprezentancama gluhonemih 
bigoslavije in Avstrije, ki se je 
končala z rezultatom 2:0 (1:0) za 
1 ugoslovane.
Vojvodina : Admira 1:0 (0:0)

10 7 2 1 25:5 16
9 6 2 1 18:3 14

10 6 2 2 23:12 14
10 5 3 2 19:8 13
10 5 1 4 26:16 11
10 4 3 3 16:11 11
10 5 1 4 29:20 11
10 4 2 4 20:19 10
10 3 4 3 14:14 10
10 3 3 4 11:9 9
9 3 3 3 15:14 9

10 4 1 5 15:25 9
10 2 3 5 11:19 7
11 2 3 6 13:21 7
10 2 2 6 8:21 6
It 0 3 S 7:43 3

Britanski festival 
Anglija : Portugalska 5:2 (2:1)



Jutri steče v Sloveniji letošnja Titova štafeta ^ rajj 'lil Šli »1
Priprave za letošnjo Titovo štafeto so v vsej Sloveniji in po vsej 

tiižavl v polnem, mrzličnem teku. Kakor kaže, bo letos ta vseljudska 
manifestacija še mogočnejša in bolj množična kakor je bila lani. Si
cer pa smo že navajeni, da sodeluje vsako leto več tekačev da Je iz 
leta v leto več lokalnih prog, ki zajemajo vedno več krajev v naši 
državi. Letos nesejo pozdrave maršalu Titu v Beograd celo kajakaši, 
ki so startali v gornjem toku Save in bodo po vsej dolžini najdaljše 
jugoslovanske reke veslali Donavi in Beogradu naproti.

Štafetno palico Slovenije bosta letos 
predala v Beogradu maršalu Titu dva 
znana slovenska športnika: ena naj
boljših slovenskih tekmovalk v vajah 
na orodju, mlada in talentirana telo
vadka Rozman S,anja in inštruktor Pla
ninske zveze Slovenije za alpinizem, 
mladi ,a že zelo izkušeni alpinist Per
ko Marjan. ObadVa imata za sabo že 
mnoge športne izkušnje in nastope. 
Prva na mednarodnem srečanju kot 
najboljša mladinka v slovepski ženski 
reprezentanci, drugi pa kot plezalec v 
Raših najtežjih stenah, pa tudi v gorah 
'Avstrije in Švice. Samo nekaj podat
kov: stene s šesto težavnostno stopnjo, 
ki jih je Perko Marjan preplezal, so 
bile med drugimi tudi Čopov steber v 
Severni Triglavski steni, varianta 
Aschenbrenerja v Severni steni Trav
nika, prvenstvena smer v Zadnjem 
Prisojniku, raz Jalovca pozimi itd. 
Perko je tudi član gorske reševalne 
Službe in je že mnogokrat pomagal 
ljudem v stiski

vložki iz čistega zlata In slonove kosti. 
Predstavljala bo pet tekačev, to je iz 
vsake ljudske republike po enega, nad 
njimi pa bo plamenica, katere plamen 
obliva model Aljaževega stolpa na 
vrhu Triglava. Spomenico izdeluje aka
demski slikar prof. Evgen Sajovic, ki 
je napisal besedilo na dragocenem 
pergamentu.

V Ljubljani bo organiziran obvešče
valni center, ki bo sproti obveščal re
dakcije časopisov in Radio Slovenija 
o tem, kako poteka štafeta po Slove
niji, Radio bo večkrat na dan objav
ljal zanimivosti s prog tako, da bo 
vsa slovenska javnost sproti obvešče
na, kje se tekači nahajajo in kako jih 
ljudstvo sprejema.

Listali smo po poročilih, M so jih 
poslali okrajni telovadni odbori in mla
dinski komitetl centru za Izvedbo Ti
tove štafete 1951. Ze po tem lahko 
spoznamo iz suhoparnih številk, na-

Stafetno palico izdeluje akademski 
kipar Božo Pengov po zamislih našega 
priznanega umetnika, arhitekta prof. 
Plečnika. Palica bo izdelana iz pušpa.
novega lesa In lignita ter okrašena z |,; 'L

kV Šempetru na Krasu so pridni 
telovadci

'Jeseni 1949 je bil tovariš Bojan Mi-
natti premeščen, iz Starega trga v Sen- 
peter na Krasu. Kot izkušen telovadec 
je tudi ob prihodu v Senpeter začel 
delati takorekoč na ledini. V okviru 
SSD Železničar, kjer je životarila le 
nogometna sekcija, je zbral nekaj mla
dincev in mladink in začeli so redno 
telovaditi. Tovariš Minatti pa ni bil 
samo organizator in vodja, ampak tudi 
pedagog in težak ter tekač — skratka 
»dekle za vse«, če je bilo potreba. S 
skromnimi sredstvi, ki so jih prinesli 
prvi nastopi, so nabavili najpotrebnej
še orodje, tako, da je danes telovad
nica popolnoma na novo opremljena.

Za desetletnico OF je društvo prire
dilo slavnostno akademjlo s 14 točkami, 
ki jo je 8. maja ponovilo v splošno 
zadovoljstvo. Najbolj so se izkazali 
mladinci z vajami s palicami, pa tudi 
člani na bradlji, kjer 35-Ietni Turk 
navdušil vse navzoče. Pionirke so 
vzbujale pozornost pri talni telovadbi, 
članice pa pri vajah s kiji.

Ob tej priložnosti je društvo tovari
šu Minattiju poklonilo spominsko di
plomo i: šopek cvetja in so se temu 
vzornemu delavcu vsaj nekoliko od
dolžili za njegovo prizadevanje.

Alpinista nosita palico s Triglava
vedb prog in števila tekačev, da bo 
letošnja štafeta daljša kakor lani, pa 
tudi število tekačev bo mnogo večje. 
Iz Novega mesta Je poročal okrajni 
telovadni odbor, da bo najmanj 1000 
tekačev preteklo v njihovem okraju 
185 km, iz Maribora pa pišejo, da bodo 
dve glavni in 17 lokalnih prog dolge 
480 km, teklo pa bo 5000 tekačev in 
najmanj toliko spremljevalcev. O tem, 
kako se pripravljajo na Primorskem, 
smo pisali že v pretekli številki. Za 
Primorsko prav nič ne zaostaja Go
renjska, saj bodo samo v gorenjskem

Spet primer nerazumevanja
do feIowado@ organizacije

Ze večkrat smo pisali o raznih kra. 
jevnih ljudskih odborih, ki si popol
noma protizakonito lastijo in celo pri
svajajo nekdanje sokolske telovadne 
domove. Med slednje spada tudi MLO 
v Škofji Loki. Zaradi nerazumevanja 
mestnega ljudskega odbora ter ostalih 
množičnih organizacij, se mora TD 
Škofja Loka še vedno boriti za svoje 
pravice v lastnem domu, Samo letos 
od marca naprej so morali odstopiti 
dvorano nič manj kakor devetkrat za 
razne veselice teden dni je bila odda
na naborni komisiji, odstopiti so jo 
morali celo šahistom, ln vse to kljub 
temu, da so v dvorani trikrat teden
sko kinopredstave. Te razmere so v 
Škofji Loki povzročile, da starši svo
jih otrok sploh ne puste več k telo
vadbi, češ, saj slednja tako in tako 
vedno odpade.

Kje šo vzroki temu stanju?
Glavna krivda leži predvsem na 

MLO, zlasti na tovarišu Peharju, k'i 
noče razumeti, kakšen pomen in na. 
loge imajo danes telovadna društva 
pri vzgoji našega ljudstva. Kriv pa 
je tudi delno gospodarski odbor te
lovadnega društva sam, ki se noče ali 
pa morda ne upa postaviti po robu 
takšnim razmeram. Odborniki telo
vadnega društva so večinoma usluž
benci MLO in razumemo jih, da se s 
svojim delodajalcem nočejo spreti, pa 
čeprav gre njihovo populeanje v 
škodo telovadne organizacije in mla
dine.

Za veselice pa je tudi ostalim orga
nizacijam več, kakor pa za zdravo 
fizično vzgojo mladine. Poglejmo na 
primer, kaj je doslej storil mestni 
komite mladine za dvig telesne vzgo
je, čeprav ima v svojem programu 
prav gotovo tudi vprašanje telesne 
vzgoje.

Vabilu za sodelovanje s telovadno 
organizacijo se niso odzvali niti en
krat. Obljubili so, da bodo na svoje 
sestanke pozvali tudi zastopnike TD. 
Ce bi sklepali Po tem, kolikokrat so 
vabilo poslali oziroma povabili zastop
nike društva, lahko trdimo, da niso 
imeli letos niti enega sestanka.

Za takšno stanje je precej krivde 
tudi na domačem KUD, ki seje raz
dor med člani TD. Tako je na primer 
tov Mimi Balderman pričela vaditi 
svojo točko kar med redno vadbo in 
je seveda na ta način- razbila vrsto 
tekmovalk I. in II. razreda.

Vsemu temu se je odločno uprl tov. 
Mlačnik Stefan, znani telovadni stro
kovnjak. ki je pred nekaj meseci na
stopil službo na škofjeloški gimnaziji 
kot telovadni učitelj. To seveda ni 
bilo po volji tistim, ki so delali nered, 
in začeli so proti njemu z odkrito 
gonjo, namesto da bi bili zadovoljni 
in veseli, da s0 dobili vendarle enkrat 
vestno, sposobno in požrtvovalno stro
kovno 'moč

Primer v' Škofji Loki nam zgovorno
kaže, da imamo na deželi še vedno

opravka s posamezniki, ki hote ali pa 
morda nehote zavirajo delo telovadne 
organizacije, in še danes, ko imamo 
že sedmo leto našo novo državo, ne 
vedo, kako velik pomen polagata naša 
ljudska oblast in Partija na Telovad
no organizacijo Jugoslavije, ki skrbi, 
da bo naša mladina zdrava in močna, 
da bo lažje izpolnjevala svoje' naloge 
v produkciji in v primeru potrebe 
tudi branila svojo domovino. Ali ti 
ljudje, ki jim je verjetno telovadna 
organizacija še manj kot deveta bri
ga, ne vedo, da je uredbo o lastništvu 
bivših sokolskih domov izdala zvezna 
vlada in jo je podpisal sam maršal 
Tito, Nikakor nimamo namena zani- 
kavati pomena in odgovornih nalog, 
ki jih imajo naša kulturnoumetniška 
društva in druge organizacije, vendar 
je neizpodbitno, da so v telovadnih 
domovih edini in pravni lastniki ter 
gospodarji "telovadna društva. Tega 
naj se odgovorni funkcionarji v Škof
ji Loki bolje zavedajo in naj raje 
telovadnemu društvu, ki je z vsem 
svojim programom dela najboljša 
opora pri1 izvenarmadni vzgoji mladi
ne, pošteno priskočijo v težavah na 
pomoč. Zaradi tega upamo, da bodo 
merodajni forumi v Škofji Loki te 
stvari sami uredili takoj, kakor je po
trebno, kajti v nasprotnem primeru bo 
Telovadna zveza Slovenije te stvari 
uredila na višjih forumih, ki bodo 
podučili Skofjeločane o mJrsičem, kar 
jim morda danes še ni jasno.

Hrovatin Bojan

telovadnem okrožju proge daljše in 
tudi tekačev več kakor vsa leta doslej. 
V murskosoboškem okraju bodo lokal
ne proge, ki se bodo priključile glav
ni, dolge 180 kan, teklo pa bo okrog 
800 tekačev. Podobna poročila so po
slali tudi ostali slovenski okraji.

Vsa leta doslej so tekače na neka
terih krajih, ki so redko naseljeni, 
prevažali s kamioni, da so se potem 
pri teku izmenjavali. Letos tega ne bo 
več. Tja, kjer ni vasi in naselij, bodo 
šli mladinski aktivi ter člani telovad
nih in športnih društev peš; Titovo šta
feto bodo združili s partizanskimi 
marši.

V Ljubljano bodo prinesli štafetne 
palice Iz vse Slovenije tekači 22. ma
ja ob pol šestih popoldne na križišče 
pred Narodnim domom. Tu bo velika 
manifestacija, po njej pa bodo tekači 
nesli glavno slovensko štafetno palico

naprej proti Grosuplju, kjer bo tudi 
letos, kakor vedno doslej, štafeta pre
nočevala. Iz Grosuplja bo drugi dan 
stekla naprej čez Novo mesto proti 
Sacnoboru, kjer bodo slovenski tekači 
predali našo palico hrvatskim flzkul- 
tumikom.

Poleg republiške proge, kateri se bo 
priključilo pet glavnih prog iz vse Slo
venije, pa bo skozi Ljubljano tekla 
tudi štafeta Koroških Slovencev in 
Trsta, ki bosta, prav tako, kakor re
publiška, nadaljevali pot proti Samo- 
boru in od tam naprej v Beograd Te
kače s tremi štafetnimi palicami pa 
bo do Beograda spremljala tudi po naši 
republiki konjeniška štafeta.

Maršal Tito bo sprejel tekače vseh 
štafet, ki mu bodo prinesli čestitke ju
goslovanskih narodov k njegovemu 
59, rojstnemu dnevu, 25. maja popoldne 
v Beogradu.

Prav gotovo je vsem razumljivo, da se v našem športnem življenju 
večjidel uveljavljajo šoloobvezni mladinci in mladinke, ki nastopajo V 
vseh športnih panogah in večkrat dosegajo odlične rezultate. Daneu 
se ne bomo zaustavljali pri posameznih uspehih naše športne mladine, 
ampak sl bomo ogledali važnejšo stran, na katero pogosto pozablja 
športna mladina: to je šola, šolska vzgoja in uspehi v šoli.

V razgovoru s funkcionarji posamez
nih društev smo lahko večkrat ugoto
vili, da skrbijo funkcionarji, odnosno 
društva le za športni razvoj svojih čla
nov, v našem primeru za šolsko mla
dino. Pri tem nastane vprašanje, kako 
pa skrbijo, ali če sploh skrbe za na
predek mladinca ali "mladinke, ki se 
morata v šolskem času vsestransko iz
obraževati, in kar je povsem jasno, 
njuna osnovna naloga. Pripetilo se je, 
da je nek funkcionar zaprosil direk
torja Srednje tehnične šole za dva 
člana, da bi smela izostati od pouka 
in nastopati za društvo na nekem

Blejski smučarji so najmarljivejši
Smučarska zveza Slovenije je že la

ni v oktobru razpisala med svojimi 
osnovnimi organizacijami tekmovanje 
v proslavo 10 letnice OF Tekmovanje, 
ki je bilo zaključeno dne 22. aprila, 
je zajelo 73 osnovnih organizacij. Tek
movalna komisija je v začetku tega 
meseca zbrala vse podatke in objavila 
naslednje rezultate:

1. SK Janko Rus, Bled 80 točk; 2. 
SIC Jezersko 62,83 točk; 3. SK Ločan, 
Škofja Loka 62,63 točk; 4. SK St. Vid 
61,42 točk; 5. TD Naklo 61,35 točk; 
6. TD Fram 59,76 točk; 7. TD Javor
nik 59,63 točk; 8. SSD Usnjar, Šoštanj 
54,02 točk. Sledijo: SK Rudar iz Tr
bovelj, TD Gorje, SSD Železničar iz 
Nove Gorice, SO Delavski tehnikum 
iz Trbovelj, SD Bratstvo Jesenice, SD 
Branik Solicah itd,

Ce izvzamemo Dolenjsko, kjer so 
bile snežne razmere v pretekli zimi 
skrajno neugodne, lahko ugotovimo, da 
je bilo tekmovanje zelo uspešno in da 
je bil cilj tekmovanja vsekokakor do
sežen. Posebno razveseljivo je dejstvo,

da so organizacijsko zelo napredovala 
mala podeželska društva, ki so v svoj 
krog pritegnila veliko mladine. Ce bo
do društva na Bledu, Jezerskem, Šo
štanju, Javorniku in drugod nadalje
vala svoje delo z istim elanom, kot so 
ga pokazala letos, potem imamo v tem 
jamstvo, da se bo kader naših vrhun
skih tekmovalcev že v nekaj letih lah
ko močno povečal.

Tekmovanje je obsegalo 8 točk, ven
dar pa je bilo v teh točkah zajeto vse 
organizacijsko, tehnično in gospodar
sko delo. Ce so društva hotela postav
ljene naloge uspešno izvajati, potem 
so morale imeti dobrega in marljivega 
sekretarja, sposobnega tehničnega de
lavca ter iznajdljivega blagajnika. Kjer 
teh treh funkcionarjev ni bilo, tam v 
tekmovanju niso dosegli zaželjenega 
uspeha. Na žalost se je to pokazalo 
pri vseh društvih, ki smo jih prišteva
li med kvalitetno najboljše! Tako se 
društvo Muleja, Finžgarja in Cvenklja 
— SD Prešeren iz Lesc — nahaja na 
17. mestu, tržinški Ljubelj nan 34., SK

Hijub Belim oviram je TO Kočevje
lepo počastilo 10 letnico OF

Napovedana slavnostna akademija v Kocev 1u ob 10 obletnici OF 
ra S..maja le bila iz tehničnih razlogov preložena na 12. maj.

Na ta dan Je TD Kočevje organiziralo, kljub nepredvidenim teža- 
n, v roku 24 ur slavnostno akademijo ter družabni večer za ude

ležence — goste iz Ljubljane. Pripominjamo, da je TD Kočevje iz
vedlo ta^ večer v_ počastitev 10. obletnice _ OF s sodelovanjem TD
Tabor. Zavoda za fizkulturo. Zavoda za slepo mladino in Gluhonem
nice iz Ljubljane ter s pomočjo ostalih bivših kočevskih telovadcev.

Spored je obsegal skupno 18 točk in 
je po uvodnem govoru predsednika TD 
Kočevje tov. Arka pozdravil navzoče 
v imenu MLO in OF tov. Vidoševič, a 
za pripravljalni odbor podnačtlnik TD 
Tabor tov. Franjo Smole. Nato je v 
svojem govoru orisal tov. Kužnik Hen
rik borbo kočevskih Slovencev za časa 
okupacije jn v narodnoosvobodilni 
borbi. Nanizal je ves potek, od zloma 
stare Jugoslavije pa do osvoboditve 
vse dogodke in zanimivosti, ki os se 
odigravale v Kočevju in neposredni 
okolici. Navzočim je prikazal veličast-' 
no borbo vseh aktivistov OF v kočev
skem okraju, od katerih jih je veliko 
dalo svoja življenja za boljšo bodoč
nost slovenskega naroda.

Nato se je razvil spored. Prta točka 
je bila glasbena, pod naslovom »Pio
nirska petletka«, avtorja prof. Jeraja. 
Kaj se da doseči prav s preprostimi 
glasbili, so dokazali slepi pionirji in 
pionirke s prav prisrčno in lepo po
dano skladbo. Prav tako so siepi mla
dinci prikazali »Vaje z lestvami« (av
tor učitelj Petrič Franc) in dokazali, 
kaj se da doseči z vztrajno vaaoo in 
veseljem. Na svojstven način so iz
vajan »raznoterosti« m »proste vaje« 
pionirji ter pionirke — z eno besedo 
— gluhonema mladina pod vodstvom 
prof. Lavrenčiča, uboje je občinstvo 
nagradilo z dolgotrajnim odobravanjem.

Tudi TD Rocevje je ualo dve točki 
in sicer so čianice iepo izvedle sestavo 
»Zastava«. Čeprav v začetku maio ne- 
sigurno, so se kmalu znasie. Uracioz- 
no m ritmično so mladinke prikazale 
»Proste vaje« za leto ivoz. Vidimo da 
podeželska društva polagajo mnogo 
pozornosti na izvedbo in ne zaostajajo 
za mestnimi društvi.

Svojstven in ooncen način dela je 
prikazal Zavod za fizkulturo iz Ljub
ljane v dveh točkah m sicer mladinke 
»pesem slovenske mladine« (avtor Ru- 
doll) ter mladinci pri preskokih čez 
konja in v talni telovadbi. Mnogo le
pih in drznih preskokov, premetov in 
raznih akrooatskm prvin srno videli 
lepo izvedenih pri vseh. prednjačil pa 
je tov. Porenta Marko, sin bivšega 
mednarodnega telovadca, ki je padel 
kot talec. ,

Člani — mladinci TD Tabor so skup
no nastopili na bradlji. Med njimi je 
Pilo nekaj mladih, ki pa še mnogo 
oDetajo. dasi jim je treba še temeljite 
vadpe, vztrajnosti in moči. Predvsem 
morajo polagati pozornost na držo te
lesa in elegantno izvedbo.

Da niso bile na vrsti samo telovad
ne točke, je ob tej priložnosti recitiral 
tov. Prus i- ranče ovc pesmi. Poleg nje
ga sta prispevala k sporedu še tov. 
Rustja Vlada in tov. dr. Trost, vsak

po dve skladbi, tako, da le bilo ob
činstvo nad celotno izvedbo akademije 
prav zadovoljno in je odneslo najlepše 
vtise kajti zanimanje za to prireditev 
je bilo tako veliko, da ie bilo v nabito 
polni dvorani preko 800 ljudi. To' dej
stvo je dokaz, da kočevsko prebivalstvo 
zna ceniti vse napore in težave TD 
Kočevje — ne glede na ovire, ki so 
se društvu postavljale prav zadnji jas 
pred samo organizacijo in izvedbo ta
ko pomembne prireditve in to celo od 
forumov, ki bi lahkp drugače gledali 
na uspešen razvoj splošne telesne kul
ture v celem kočevskem okraju.

F. S.

Gregorčič iz Jesenic na 40., SD Udar
nik iz Kranja na 50., mariborski Polet 
na 57. in SK Enotnost iz Ljubljane 
celo na 65. mestu. Večji del točk so 
ta društva izgubila zaradi nerednega 
dostavljanja poročil ali pa zaradi sla
bega tehničnega dela. Nedostavljanje 
poročil še ni tako huda stvar, saj je to 
le bolj formalnost, ki jo je bilo treba 
izvršiti Toliko težje narave pa je 
vprašanje pomanjkljivosti v tehničnem 
delu. Do danes se je to najbolj opazilo 
na Jesenicah, kjer kvaliteta in števiPo 
tekmovalcev od leta do leta pada. Ne
koč slavni in nepremagljivi tekmovalci 
Smolej, Praček, Žnidar, Knific, Kob
lar in drugi se malo ali prav nič ne 
zmenijo, da bi pomagali pri tehnični 
vzgoji mladih naslednikov. Po poti Je
seničanov pa stopajo tudi ostala dru
štva, ki imajo v svojih vrstah kvali
tetne tekmovalce. Lani je Smučarska 
zveza sicer sprejela sklep, da mo 
vsak vrhunski tekmovalec posvetiti 
nekaj časa vzgoji mladincev, sicer 
sploh^ ne bo šel v inozemstvo. Razen 
redkih izjem (Zidar, Krmelj Janko. 
Pribošek), je ostal sklep le na papirju.

Prvo mesto v tekmovanju je zaslu
ženo osvojil SK Janko Rus iz Bleda 
Na čelu kluba je agilni predsednik 
Bem boriš, ki mu je uspelo v enem 
letu organizirati modno smučarsko po
stojanko. Se lansko zimo so bili skoro 
vsi smučarji Bleda včlanjeni v SD 
Prešeren na Lescah, ker na Bledu pač 
ni bilo pravega življenja. Od 10 ak
tivnih tekmovalcev v prejšnji sezoni, 
se je letos število povečalo na 66. Ra
zen tega je v klubu včlanjenih še nad 
40 pionirjev in pionirk. Izvedba jesen
skega in pomladanskega krosa, lastne 
prireditve in tečaji, urejene finančne 
obveznosti, redno dostavljanje poročil 
in slednjič prireditve z značajem iz- 
venarmadne vzgoje pričajo, da je od
bor kluba vzel vse delo zelo resno in 
slednjič dosegel tudi zaželjen uspeh. 
Najlepša od vseh prireditev pa je bila 
brez dvoma zaključna prireditev dne 
22. aprila, ko je na patrolnem teku na
stopilo 81 tekmovalcev.

športnem tekmovanju. Direktor }e krat
ko odgovoril: »Ker sta slaba dijaka, 
menim, da bo izostanek samo v nju
no škodol« Mislim, da je s tem stavkom 
povedano vse. Na eni strani nam ta 
primer osvetljuje neodgovorno ravna
nje dijakov, na drugi strani pa kako 
malo ali skorajda nič skrbe društva 
za šolske uspehe svojih članov. Res je, 
da se mladina večkrat ne zaveda, ko
like važnosti je šolska vzgoja, ker je 
v svojem mladostnem zagonu premalo 
preudarna in večkrat ne more razu
meti, da je šola njena prva in. osnovne 
naloga. Zato pa moramo ob tej prilož
nosti opomniti vsa društva, da morajo 
v svoji skrbi za športno vzgojo misliti 
najprej na splošni napredek mladine, 
to je za njihovo šolsko vzgojo in šele 
potem stremeti za njihov športni raz
voj.

Kot lep primer, kako skrbi društvo 
za vzgojo šoloobvezne mladine, je lah
ko ljubljansko društvo Krim. Večkrat 
smo čifali v dnevnem časopisju, pa 
tudi v našem fizkulturnem tedniku, o 
nogometni šoli tega društva. To šolo 
vodi tov. Makovec, ki pa ne gleda sa
mo na razvojni uspeh svoje mladine 
v nogometu, ampak mu je prva skrb 
napredek mladine v šoli Večkrat se 
je pripetilo, da je tov. Makovec ob za
četku treninga vprašal tega ali onega 
pionirja aii mladinca, kako napreduje 
v šoli, še več, ali se je pripravil za 
naslednji dan za vse, predmete aii ne. 
Iz svoje sredine je izločil vse slabe di
jake z nasvetom: čim boš popravil sla
be ocene, se lahko zopet pridružiš nat- 
daljnjemu nogometnemu pouku.

Ta primer si lahko vzamejo za vzgled 
vsa ostala društva. Zavedati se nam
reč moramo da ni športno udejstvo
vanje cilj naše mladine, ampak je sa
mo pripomoček pri njihovem vsako
dnevnem trudu v šoli, da se fizično 
izpopolnijo in tako laže prenašajo svo
je napore. Nekateri so mnenja, da j® 
treba skrbno paziti le mladino, ki j8 1 
predvsem v osnovnih šolah, na drugi 
strani pa trdijo, da to naj ne velja za 
vrhunskega športnika, ki dosega od
lične uspehe in tako častno zastopa 
ves jugoslovanski šport. Tudi tem ma
ramo reči, da je takšno mnenje zgre
šeno. Tudi tisti športniki, ki so šolo
obvezni, in ki dosegajo zavidljive 
uspehe v kakršnikoli športni panogi, 
se morajo zavedati, da njihov življenj
ski cilj ni in ne more biti šport, tem
več splošna izobrazba in nato izpopol
njevanje ter šolanje v tej ali oni pa
nogi človeškega udejstvovanja. Več
krat vidimo na športnih prostorih raz
ne surove izpade, nekulturno govorje
nje, o katerem smo že večkrat pisali 
In zaradi katerega so tudi športni fo
rumi morali večkrat odločilno pese# 
vmes in prekršek strogo kaznovati. 
To nam daje zopet lepo priložnost, da 
sl ustvarimo pravilno podobo o kul
turni stpnji tega ali onega športnika, 
ki bi moral prav s svojim obnašanjem 
biti vzor vsakemu članu človeške
družbe.

Mileta slovenskega rokometa se dviga
Minulo nedeljo je bilo v Ljubljani 

povratno srečanje med rokometnim 
Klubom TSV Hartberg in reprezentan
co Ljubljane.

Moštvi sta nastopili na igrišču v naj
močnejših postavah in je bilo priča
kovati ostrih borb. Toda tehnično do
vršeni igralci llartberga so zaigrali 
nepričakovano slabo, kar je bila po
sledica podcenjevanja Ljubljančanov, 
ki so v Avstriji izgubili z visoko raz
liko 6:13. TS V Hartberg spada med 
najmočnejše predstavnike štajerske 
lige in je pred 14 dnevi premagal pr
vaka Bavarske z enim golom razlike.

Našim igralcem, ki v tehničnem po
gledu še nekoliko zaostajajo za gosti, 
ie uspelo s požrtvovalno in povezano 
igro doseči zasluženo zmago. Domača 
enajsterica je zaigrala zelo dobro, kar 
je zasluga predvsem krilcev (Kačnjar, 
Grahor in Devičnik), ki so bili glavni
graditelji igre in so pravočasno skupaj 

anilci (Perišič. Bojadijev) razbiliz branilci
nasprotnikov napad v katerem se je 
zlasti odlikoval srednji napadalec Ste- 
ssl. Napad gostov je splošno znan kot 
prodoren' in hiter, strelci pa so odlični.

Naš vratar Kolakovič je bil v iz
redni formi, zlasti v drugem polčasu, 
dasiravno je pivi gol padel po njegovi 
krivdi. Kolakovič je mlad vratar z 
izredno dobrim refleksom, manjka pa 
mu samo pravilen trening ker je žoge 
le odbijal, namesto da bi jih lovil. 
Branilca sta bila zelo sigurna dasi je 
.levi branilec Boiadjijev mnogo »kršil«. 
Od 39 prekrškov, jih je ljubljanska 
enajsterica izvršila 28. dočim so gostje

imeli le 11 prekrškov, od teh samo dva 
namerna. To dokazuje, da so naši ho
teli tu in tam z grobo igro doseči to. 
kar so gostje dosegli s tehniko.

Naš napad je bil nasprotniku popol
noma enakovreden, včasih celo boljši- 
Notranja trojica (Papež, Kranjc in 
Pelicon) je s točnim podajanjem pre
senetila vse gledalce. Krila (Marinček 
in Novak) niso bila dovolj uporablje
na in tudi niso držala svojih mest si
cer bi morala ravno krila dati največ 
golov ker nam je nasprotnik pravza
prav vsilil takšno igro. Iz istega vzro
ka ie napadalna trojica mnogo žrtvo
vala za dosego golov kar ob uporabi 
napadalnih kril ne bi bilo potrebno 
in bi bil rezultat lahko še višji.

Tekmi je prisostvovalo okoli 500 
gledalcev, kar dokazuje, da si bo ta 
panoga sčasoma pridobila navdušene 
pristaše. Sodnik Haberman je bil do
ber in avtoritativen, le včasih je bil 
nekoliko pristranski v korist domači
nov.

Rezultat 9:6 za Ljubljano je realen 
in bi bil lahko še višji, če bi bila na
padalna petorica delovala brezhibno- 
Naše moštvo ima še velike možnosti 
razvoja, saj ima v svoji sredi same 
mlade, nadarjene in temperamentne 
igralce- Največ zaslug si je za kvali
tetni dvig rokometa pridobil- »oče slo
venskih rokometašev« trener Mitja Vi
dic. ki bo lahko ob nadaljnjem resnem 
in požrtvovalnem treningu igralcev ter 
večji discipliniranosti posameznikov 
dvignil naš rokometni šport na med
narodno višino.

Žorž Albina
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V Ljubljano pridejo najboljši
ameriški košarkarji - črnci

»HARLEM GLOBETROTTERSA«
izgubili samo 180 tekem, dali pa so okrog 23.000 
košev. Igralci-profesionalci so . zelo dobro plačani, 
toda tudi dobro izkoriščeni. V sezoni, ki traja okrog 
6 mesecev, morajo odigrati 150 tekem, kar je tudi 
velik fizični in psihični napor za vsakega igralca, 
ki mora v vsaki tekmi dati od sebe vse, da za
dovolji svojega managerja. Zanimivo je tudi, da se 
Harlem vsako leto obnavlja. Mesec dni pred začet
kom sezone se številni odlični ameriški košarkarji- 
črnci prijavijo za sodelovanje, pa tudi igralci, ki 
so preteklo sezono Igrali za Harlem, se morajo po
novno prijaviti. Na ta način izberejo deset najbolj
ših Igralcev izrednih sposobnosti, ki Pa morajo 
imeti tudi svoje specialitete, ki so privlačne za 
gledalce. Tako je na primer Haynes »kralj driblin- 
ga«, Pressley »kralj strategije« in nezgrešljivi me
talec osebnih napak, Buie je famozni enoroki igra
lec — invalid brez leve roke do ramen. Tatum 
duhoviti žongler itd.

Kakor smo že poročali, potno v Ljubljani 
videli najboljše profesionalne košarkarje na 
svetu. Avgusta bodo nastopili tukaj igraici- 
črnci. člani kloba »Ilarlam Globe trot ter s« in 
njihovi nasprotniki, najboljši profesionalni 
igralci — belci »Ali Starš of America«.
KDO JE »HARLEM GLOBETROTTERS?

Trener in menager Harlema Abbe Supersteln je 
pred 25 leti igral košarko v državi Kolorado. Bil 
je zelo slab igralec ln ni pokazal nobenega na
predka. Toda kljub teinu je Imel veliko veselje za 
košarko ter je pred 24 leti ustanovil Harlem Globe- 
trotters, moštvo, katerega smatrajo danes za naj
boljše v Ameriki in sploh na svetu. Od tedaj je 
Harlem odigral okrog 3500 tekem po ZDA, Kanadi, 
Centralni in Južni Ameriki ter Evropi. Igralci so

Obe ameriški košarkarski ekipi bosta na svojem 
gostovanju po Evropi igrali tekme med seboj, in 
sicer 4 krat po 10 minut. Po prvih in tretjih desetih 
minutah je dvominutni odmor, po drugih desetih 
minutah pa desetminutni odmor. V vseh tekmah, 
ki so bile lani odigrane v Evropi med obema eki
pama, je Harlem vedno zmagal z 10—25 košev raz
like. Prav tako je ekipa Ali Starš of America ena 
izmed najboljših ameriških profesionalnih ekip, ki 
bi po mnenju trenerja francoske državne reprezen
tance Visnela premagala vsako evropsko amatersko 
reprezentanco z najmanj 30 koši razlike. Vsi igralci 
imajo izredno Individualno tehniko, obvladajo žogo 
z levo in desno roko, prav tako pa imajo tudi bogat 
repertoar podajanja ter streljanja na koš. Trener 
Supersteln je rekel novinarjem pred odhodom na 
■gostovanje po Evropi: »Moji igralci lahko delajo z 
žogo vse, kar hočejo, samo pojesti je ne morejo-« 
To je točno, saj v ekipi ni igralca, ki ne bi do 
popolnosti obvladal žoge. Črnski košarkarji obvla
dajo žogo predvsem zaradi tega, ker Imajo izredno 
velike roke in tudi dolge prste, tako da z lahkoto 
držijo žogo v eni roki, nekateri od njih pa jo drže 
celo samo z nekaj prsti. Kako so to dosegli? Z 
vztrainim dolgoletnim delom in vsakodnevnim tre
ningom. Košarka ,je zelo precizen šport, ki zahteva 
mnogo truda ln volje za dosego vrhunskih rezul
tatov.

Tako so sedaj spet oživeli športni stadioni In 
dvorane v Evropi, kjer se pripravljajo za gosto
vanje črnskih košarkarjev. Lisabona, Geneva, Pariš, 
Lond' -i, Glasgotv, Bruselj, Zilrich, Rim, Trst, Ber
lin, Beograd, Zagreb in Ljubljana. Velika mesta,- 
v katerih bodo gostoval) najprej, so že sedaj pre
plavljena z ogromnimi lepaki, cene vstopnic pa so 
že danes na črni borzi izredno visoko, ljudje, ki 
se doslej sploh niso nikoli zanimali za šport, naj
manj pa za košarko, govore samo' še o HarfemU*

V, J



Vse za preljube dolarje ...
Kaj vsega se v Ameriki ne spomnijo! Da bi bila 

atrakcija čim' večja, in da bi, seveda s tem v zvezi, 
Izvlekli iz mošnjičkov ljudi čim več dolarjev, pri
rejajo najrazličnejše tekme in nastope, ki se zdra
vemu človeškemu razumu zdijo popolnoma nem»>- 
goči. Prirejajo rokoborbo v blatu ali v ringu, ki 
je pol metra na visoko pokrit z bananami, tekmo
vanja v ekscentričnih plesih — kdo zdrži dalje itd., 
itd. Med takšne senzacije spada tudi tako zvana 
prosta rokoborba ali »catch as catch can«, kar 
lahko po naše prevedemo »primi, kakor moreš«. 
Dva orjaška atleta, navadno z debelimi trebuhi in 
ogromnimi mišicami, se zvijata, pačita in preme
tavata po ringu, da gledalca obideta groza in strah. 
Ko vidi njune grimase, polne bolečin in sliši naglo 
hropenje, si misli, da gre tu res za življenje in 
smrt. Vse skupaj pa ni tako strašno, le izgledati 
mora tako, da ljudje mislijo, kako grozna in težka 
borba se vodi med njima.

Toda pred nekaj leti so se začele s »primi, kakor 
moreš« ukvarjati tudi ženske. Nežni spol se je tore) 
podal v ring in noče prav nič zaostajati za moškimi.

Pred kratkim smo dobili v roke neko novo 
ameriško revijo, ki se peča izključno z rokoborbo. 
Med slikami moških v vseh pozah, ki se fotografu 
nastavljajo z napihnjenimi mišicami, obsežnimi 
prsnimi koši in srepimi pogledi, med fotografijami 
raznih atletov v ringu, pa smo naši tudi celo stran 
fotografij najvidnejših zastopnic ameriških roko- 
bork v kopalnih oblekah. V nekakšnem motu k 
članku, ki piše o teh »dekletih«, pravi neki Barton 
R. Horvath:

»Invazija tena v drugo, doslej izključno moško 
zadevo, v areno rokoborbe, je svet razburkala-. Te 
moderne Amazonke so v večini slučajev ljubeče 
žene ln matere ter v vsakem pogledu čudoviti pri
meri močnega, zdravega ameriškega ženstva.«

Naj nam tisti gospod Bart.on R. Horvath dovoli, 
da malo zakašljamo. Ne vemo, kje more na primer 
nek možakar videti svojo »ljubečo ženo« če se sled
nja premetava po ringu, tolče in praska — vse 
za dolarje, ki jih zasluži takšna Amazonka, še ved 
pa njeni' menagerjt. Takšna ženska rokoborba se ne 
razlikuje prav nič od moške »cath as cath can.« 
V nylonskih kopalnih oblekah ki stisnejo bujne 
oblike rokobork, se tolčejo, kakor da bt jim šlo za 
življenje. Borba je nadvse zanimiva. Tako na pri
mer zagrabi ena izmed borilk svojo nasprotnico za 
lase in jo divje vrti okoli sebe ter jo nazadnje iz
pusti, da v velikem loku zleti v vrvi ali pa celo 
čez nje. Toda sirota, ki ji je njena nasprotnica 
tako neusmiljeno pulila lase, se grozno maščuje' 
Ko se pobere, prime nasprotnico okoli pasu, jo s 
pravim jiu-jitsu prijemom dvigne v zrak ln vrže

preko rame na tla, da zgrmi in se deske ringa 
upognejo. Gledalci se navdušujejo in goreče navi
jajo za tisto, ki jim je pač bolj všeč. »Le po njej! 
Glavo ji odtrgaj! Za uho jo usekaj!« »Dekleti« v 
ringu pa v ognju boja ne poznata milosti in usml- 
priti najpozneje ob devetih. ..

Dvomimo torej, če so ameriški možje res nav
dušeni nad novim udejstvovanjem svojih žen. Po
mislite samo, kakšen strah mora pretrpeti uboga 
»slabša polovica«, če se doma kdaj sporeče s svojo 
bojevito ženico-rokoborko, ali pa je priložnost na
nesla, da pride takole okoli dveh ponoči domov, 
čeprav mu je boljša polovica ukazala, da mora 
priti najkasneje ob devetih.

Z gospodom Bartonom R, Horvathom se kar 
strinjamo, da so to moderne Amazonke in v vsa
kem primeru močne. Tudi zdrave morajo biti, če 
se spuščajo v takšne avanture. Vendar pa ne mo
rejo biti v najvišjem delu človeškega telesa — ta
koj pod lasmi — zdravi tisti, ki takšne reči pod
pirajo in brez pomišljanja organizrajo borbe mo
dernih Amazonk.

Zakaj ni bilo v Ljubljani
mladinskega državnega prvenstva v sabljanju?

Letošnje državno mladinsko prvenstvo je bilo 3. ln 6. maja v Beo-, mladinskega prvens a V 
gradu. Prireditev tekmovanja je poveril Msčevalački savez Jugoslavije ogorčeni,
klubu Crvena zvezda. Tekmovanje v floretu in sablji je bilo na ma-1 ^Prosila za organizacijo državnega 
lem stadionu Crvene zvezde na Kalemegdanu, tekmovanje v meču pa 
v telovadnici Crvene zvezde v predmestju. Na prvenstvu so nastopili 
tekmovalci Srbije, Hrvatske, Slovenije, Bosne in Hercegovine ter Ma
kedonije. Tekmovalo je 13 mladink ln 24 mladincev v floretu ter 25 
mladincev v sablji in 23 v meču.

Da se v našem članku prav nič ne lažemo, potrjuje 
gornja slika, »Močna« Neli Stewart Je dvignila 
nasprotnico ln Jo bo neusmiljeno treščila po tleh.

Tehnične rezultate tekmovanja smo 
že objavili, danes pa bi se dotaknili še 
ostalega. Slovenska ekipa je odšla na 
tekmovanje kvalitetno precej okrnje
na, ker Krim iz Ljubljane ni razpola
gal z zadostnimi finančnimi sredstvi 
in je poslal na prvenstvo le dve tek
movalki in dva tekmovalca. Kljub te- 
nlu so borilci Slovenije dosegli dober 
uspeh, saj je osvojila tekmovalka Kri
ma iz Ljubljane, Maja Mihelič, naslov 
državne mladinske prvakinje, Olga Ko
šir (Krim-Ljubljana) pa je zasedla 
četrto mesto. Med mladinci iz Slove
nije je bil uspešen edino Jure Bavm- 
garten (Krim-Ljubljana), ki je dose
gel tretje mesto v tekmovanju s sabljp. 
Miheličeva, ki je tudi prvakinja Slo
venije, je na tem tekmovanju ponov
no dokazala svoje sabljaške sposobno
sti. Tekmovalci Kladivarja iz Celja 
ter Poleta iz Mariboru so izpadli že 
v predkolu ali v polfinalu.

Slovenskim tekmovalcem je primanj
kovalo predvsem znanje pravilne oce
ne nasprotnika, ocenitev razdalje 
(menzure), popolne koncentracije in 
pravilne taktike. Pokazalo se je, da 
imajo slovenski tekmovalci večinoma 
dobro tehniko, primanjkuje pa jim 
borbene rutine.

Razveseljiva ugotovitev tekmovanja 
je tudi velik napredek mladih jugo
slovanskih sabljačev. Zlasti lep napre. 
dek smo opazili pri mladincih Srbije- 
Borbe niso bile, kot bi praviloma mo
rale biti, nasprotniku prilagojene ln 
razumno izvedene akcije, temveč so 
bili doseženi zadetki, z malimi izje
mami pri posameznih tekmovalcih — 
finalistih le s pomočjo hitrosti in teh
nike. Zlasti sta se zopet zlorabljala 
tempo sunek pri floretu in predvsem

napak, ki so pokazale, da sodniki ^— 
predsedniki, niso bili kos vsem nalo
gam.

Disciplina tekmovalcev na borilni 
stezi je vredna vse pohvale. Obnaša
nje tekmovalcev sicer ni bilo vseskozi 
dostojno, bilo pa je tudi tako fair, da 
se je na primer državni prvak Vasin 
v nekem primeru, ko je bil njegov na
sprotnik oškodovan za zadetek, v na
daljevanju borbe pustil zadeti in je 
na ta način popravil sodnikovo napa
ko. Popolnoma nasprotno obnašanju 
tekmovalcev pa je bilo obnašanje ma
loštevilnih gledalcev. V sabljaškem 
športu navijanje, vpitje in ploskanje 
po vsakem zadetku ni v navadi. Sab
ljanje zahteva popolno koncentracijo 
borilcev in sodnikov, ta pa je mžna 
ie, če je v prostoru, kjer so tekme 
popolen mir. ..

Organizacija tekmovanja, ki jo je 
prevzela Crvena zvezda, pa je bila, 
lahko rečemo, porazna! Vse, od za
četka pa do zaključka tekmovanja, je 
bila ena sama improvizacija. Propa
gande za tekmovanje skorajda ni bilo. 
Izjemo je tvorilo le nekaj na roko ri
sanih letakov, ki so samevali po beo
grajskih ulicah. Ne stadion na Kale
megdanu, ne borilnica, nista nudila 
niti najmanjšega svečanega videza- 
Verjetno je prireditelj popolnoma po
zabil celo na zastave. Tako se je pr
vič zgodilo, da sc je pričelo državno 
prvenstvo brez igranja državne him
ne, brez svečanega nastopa tekmoval
cev in funkcionarjev brez delegatov 
in zastopnikov oblasti ter organizacij, 
prav tako je bilo z zaključkom tek: 
movanja. Kje so ostala vsa pričakova
nja, ki jih je polagal 10 Mačevalačkog 
Saveza Jugoslavije na organizatorja, 
ko prireditelj ni poskrbel niti za pre-

mladinslcega prvenstva pred več kot 
dvemi meseci, z motivacijo, da name
rava povezati' s tem tekmovanjem sve
čano proslavo 10. obletnice ustanovitve 
OF Slovenije. Točno je navedla, da bi 
ob tej priložnosti razvila prapor Zve
ze in svečano predala zaslužnim sab- 
Ijaškim športnim delavcem Slovenije 
in Jugoslavije v spomin prve v domeči 
produkciji izdelane florete. S prire
ditvijo državnega mladinskega prven
stva v Ljubljani se je strinjal tudi 
strokovni svet Mačevalačkog saveza Ju
goslavije in izdelal tozadevne propo- 
zicije. Izvršni odbor MSJ pa na tri do
pise Sabljaške zveze Slovenije sploh 
ni odgovoril ter je razposlal teden dni 
pred tekmovanjem popolnoma druge 
propozicije, s katerimi je poveril or- 
ganizacijo tekmovanja Crveni zvezdi 
v Beogradu, Svoj sklep je nakn-dno 
utemeljil s tem, da je prepustil orga
nizacijo Crveni zvezdi, ki namerava 
ob tej priložnosti otvoriti svojo novo 
dvorano. Toda do otvoritve dvorane 
ni prišlo. Zaradi tega se slovenski sab
ljači upravičeno sprašujemo, kaj je 
vodilo Izvršni odbor MSJ do takega 
ravnanja?

tempo udarec v sablji. , . tekmovalcev?
Sodniki so bili na tem tekmovanju hrano 

zelo objektivni kar je izredno razve- Sabljači Slovenije^ t^ t»tosl»- 
seljivo Toda kljub temu je bilo nekaj I bo organizacijo letošnjega državnega

Kegljači ljubljanskega Železni
čarja premagali Dunajčane

V sredo, 16. t. m„ je bilo v Ljub
ljani na kegljišču kavarne Evropa 
mednarodno srečanje kegljačev doma
čega Železničarja in dunajskega mo. 
6ta »Ostbahn XI.«, ki Je član I. av
strijske lige. Dunajski kegljači so pred 
Prihodom v Ljubljano gostovali tudi 
v Zagrebu, kjer so odigrali dve tekmi 
ln prav tako kakor v Ljubljani oba
krat Izgubili.

Izid tekmovanja med Železničarjem 
ln »Ostbahn XI.« je bil 2289:2223 (te
kmovali so v mednarodnem slogu na 
ICO lučajeV mešano). Železničar Je to
rej . zmagal s 64 keglji razlike. Naj
boljša na srečanju sta bila Likovnik, 
ki je podrl 427 kegljev, in Smoljano- 
VIč s 394 keglji. Najbotši Avstrijec 
1'ehrer je bil z izidom 385 kegljev na 
tetjem mestu.

Kegljači ljubljanskega Železničarja 
to imeli doselj dve mednarodni prire
ditvi in v obeh zmagali. Prvič so 
tekmovali z moštvom iz Beljaka. To 
dokazuje, da so ljubljanski keglja
či dosegli mednarodno raven in lahko 
Uspešno posegajo tudi v mednarodna 
tekmovanja,

V NEKAJ VRSTAH
Preteklo nedeljo je bila v St. Petru 

Pri Gorici odigrana prijateljska no
gometna tekma med Mladostjo iz 
Ajdovščine in II. moštvom Železni
čarja iz Nove Gorice. Končala se je 
neodločeno — 2:2. V predtekmi so 
Madinci iz Nove Gorice premagali 
mladince iz Ajdovščine z 2:0.

Preteklo nedeljo^ je bil v Cerknem 
Pester športni program. Učenci EuS 
to tekmovali v odbojki, rokometu m 
Btletiki. Odbojkarska reprezentanca 
EGS- I je v finalni tekmi premagala 
moštvo EGS-II 2:1. Prvo moštvo EGS 
le zmagalo tudi v rokometni tekmi 
Proti drugemu moštvu z rezultatom 
P;2. V skoku v daljino je zmagal Mat
kovič v skoku v višino Pregelj, v 
‘eku 100 m Glasr. v krogli pa Pregelj.
_ V mladinski nogometni tekmi za 
Prvenstvo ljubljanske oblasti je prejš- 
b)n nedeljo v Borovnici premagalo 
moštvo Borovnice Vrhniko z .rezulta
tom 2:0. Moštvi sta bili precej enako
vredni.

Dr. Božo Linhart, predsednik Plavalne zveze Slovenije — izjavlja:

Kvaliteto moramo razširiti na vse plavalne klube!
Pred plavalno sezono smo. Plavalna društva In klubi se temeljito 

pripravljajo za bodočo sezono, ker hočejo pokazati svoje organizacij
ske ln strokovne sposobnosti. Danes plavalni šport v Sloveniji sicer 
nima tolikšnega kvalitetnega razmaha, kakor je bilo to pred vojno in 
kakor je bilo to celo pred letom 1S48. V razgovoru $ predsednikom 
Plavalne zveze dr. Božom Linhartom smo ugotovili vrsto zanimivosti, 
ki osvetljujejo današnje stanje plavalnega športa v Sloveniji, na drugi 
strani pa omogočajo vsem plavalnim organizatorjem in strokovnjakom 
dvigniti kvaliteto v svojih društvih in s tem plavalni šport v Slove
niji sploh.

dvigne v ostalih bratskih republikah.
Odslej je slovenski plavalni šport vse

Lahko trdimo, da je plavalni šport
po osvoboditvi zajel širše sloje, pred
vsem našo mladino, kakor je bilo to 
pred vojno. Osnovna naloga namreč 
je bila ta, da moramo plavalni šport 
poživeti v vseh predelih naše republi
ke, predvsem pa tam, kjer o tem špor
tu niso imeli pravilne podobe. Iz tega 
vidimo, da smo po osvoboditvi-hoteli 
prvenstveno napredovati v širino, med- 
ten ko smo kvalitetno zaostali. Kje so 
vzroki? Najvažnejši vzrok je premor 
med vojno in pa pomanjkanje kvali
tetnih trenerjev, ki bi skrbeli za mlade 
plavalce. Po drugi strani pa moramo 
ugotoviti, da je bila požrtvovalnost 
med organizatorji in tekmovalci vse 
premajhna ter se niso zavedali svojih 
nalog, ki jim.jih je nalagal naš novi 
športni sistem. Tc posledice se žal po
znajo že danes. Leta 1947 in leta 1948 
so bili slovenski plavalci še vedno 
naj .spešnejši v državi, saj so v obeh 
letih zasedli drugo mesto in še to za
radi nesrečnih okoliščin, kajti prav do 
zadnje točke državnega pryenstva so 
bili ves čas v vodstvu. Po tem letu 
nastane nenadni preobrat. Kvaliteta 
slovenskega plavalnega športa pade, 
na drugi strani pa se nenadno močno

Mariborski »Polet« bo naučil 
plavati 6000 posameznikov

Da pa moremo dvigniti ln razširiti 
kvaliteto, je treba misliti še na vrsto 
drugih podrobnosti, ki prav tako učin
kovito vplivajo na splošni napredek. 
Predvsem je treba misliti na notranjo 
ureditev organizacije, na pritegnitev 
novih delavoljnih funkcionarjev, pred
vsem pa na načrtno delo skozi vse 
leto, torej tudi v »mrtvi sezoni«, ker 
nimamo zadostnega števila zimskih ba
zenov. Društva bodo morala posvetiti 
vso pozornost predvsem izvenarmadni

reden pomen pri vzgoji naših šport
nikov. Društva bodo morala v svojem 
okolju naučiti našo mladino plavati in 
se tesno povezati s centri za predvo- 
jaško vzgojo. Kot primer nam zopet 
služi mariborski Polet, ki je obljubil, 
da bo v tej sezoni naučil plavati okoli 
6000 ljudi, ob koncu tečaja pa bo or
ganiziral tudi končno tekmovanje. Po
leg tega bodo morali naši klubi izpo
polnjevati svoje članstvo tudi v do- 
polnilnil vajah v. vodi, kar bo zopet 
dvignilo obrambno sposobnost našega 
naroda.

Pri vseh teh naporih naj predvsem
bolj zaostajal, tako, da danes ne mo-, vzgoji, kajti prav ta panoga ima iz- ‘ pomagajo mestni ljudski odbori,^ki naj 

več resno ogrožati najboljših

Kako bomo stavili
za 28. kolo »Športne stave«?

Mo,!?«« "SI*8H53J?i» .KS' SSJtrUsM
za naše športne panoge.

10. Proleter : Velež. Z zmago nadPrognoze za 28 kolo »šport
ne STAVE SO' NASLEDNJE:

v k.Jugoslavija : Avstrija (rokoborbah 
tičanje dveh nasprotnikov, ki se se 
msta preskusila. Z ozirom . na zadnje 
usPehe naših rokoborcev v inozemstvu 
^hko damo več izsledov Jugoslova- 
°on" .Rrocnoza 1 ali X. .

p,?- Avstrija : Škotska. Te^maJe.
Av?taW' P° dosedanjih tekmah ima y,vstri]a več iz^lcdov. vendar tudi 
gotske ne kaže" podcenjevati Naša 
urr>snoza ie 1 ali X.. Dunaj (amaterska reprezentanca)
• Sarajevo. Tekma je na Dunanh Z(plrom na to da igrajo za Dunaj ama- 
ls£i? igralci nižjerezredmh klubov, 
dn,,0 damo Sarajevčanom vec izgle-

ZA 7maflh Pvnctnn7a 2 ali X'j7 za zmago. Prognoza 2 ali X- 
en] • Dinamo : Borac. Dinamo ie ato- 

°Lutni favorit torej prognoza 1. 
tev;~BSK : Mačva. Spomnimo se na j, . Mačva : Crvena zvezda kjer 
jv Mačva pripravila veliko presene- 

BSI< ima doslej eno točko vec 
-6 tudi prednost na terenu. Prognoza 

r81* 1 *»J*. Napredak : Partizan. Prepričam 
L° v premoč Partizana. Prognoza 2. 

mn .Lokomotiva : Hajduk. Niti eno,f'.1 drugo moštvo ni danes v najboljši 
orrni. Prognozo lahko lahko postavi 

mo na 2 ali tudi na X,
RLš Rhdnički ; Rudar. Prednost ima 
rtn-in!cki- ker je Rudar izgubil zunaj 

o ek-vse tekme. Prognoza 1. e . Dinamo : Budučnosi. Dinamo le 
L.cV^ago nad Vardarjem dvignil svoj 
i„.ed. Prav tako pa je Budučnost eno j^irolidnejših moštev XI. lige. Frogno-

Odredom je proleter vse presenetil 
vendar je Velež žilavo moštvo zato 
ie lahko prognoza X.

11. Zagreb : Vardar, Kljub domačemu 
'terenu ne bi dali prednosti Zagrebu.
Lahko stavimo X ali pa tudi 2.

12. Rabotnički : Odred. Rabotnlčki 
bo nedvomno izkoristil terensko pred
nost, zato naj bo prva prognoza 1 
druga pa X.

13 Kvarner : Metalac. Kvarner do. 
slej doma ni izgubil niti ene tekme. 
Prognoza X.

14. železničar : Proleter. Borba dveh 
enakovrednih nasprotnikov. Železni
čarju daje majhno prednost teren- 
Prognoza 1 ali X

15. Reprezentanca Beograda : Post. 
soortverein (hokej na travi) Dunaj
čani so trenutno najboljši v Avstriji 
in favoriti srečanja. Prognoza 2.

Ker se tekma pod številko 4 — Di
namo : Borac — ne igra v nedeljo 
27. maja. pride v poštev prva rezerva 
in sicer Kvarner : Metalac.

Nagrade v 26. kolu 
»Športne stave«

Ker v 26. kolu »Športne stave« n) 
bilo nobenega listka z 12 pravilnimi 
uri otovori so prišli v poštev štir je do- 
bffi z ff'.pravilnimi rešitvam, med 
njimi tudi, imetniki številk 7,7782 m

i ES1
' števili 193112, 194003. 218278 in 27370-

remo vec resno ogrožati 
klubov v Hrvatski in Dalmaciji. Kako 
naj torej zopet dvignemo kvaliteto?

Vsi se spominjamo, da je bivša pred
vojna Ilirija bila vseskoki eno naj
boljših plavalnih moštev v državi. Ze 
zgoraj smo rekli, da potrebujemo za 
dvig kvalitete dobrega in vsestransko 
veščega trenerja, ki bo znal plavalcem 
zniževati sekundo za sekundo in poz
neje celo desetinko sekunde za dese
tinko. Takšnega trenerja je imela pred
vojna Ilirija. Vsi plavalci, ki so bili 
pod skrbnim vodstvom vešče roke, so 
vidno napredovali in zato tudi dose
gali odlične uspehe. Danes pa bi mo
rali začeti nekoliko drugače-

Kadri, požrtvovalnost, trenerji, 
prehrana...

Osnova vsemu nadaljnjemu razvoju 
plavalnega športa je predvsem, kot 
smo že rekli, razširiti plavalni špo-rt 
na vse kraje Slovenije. Ko bomo imeli 
množico plavalnega kadra, morajo nji- 
t vi funkcionarji vzbuditi pri mladih 
plavalcih pravilen odnos do društva, 
vzbuditi morajo v njih požrtvovalnost, 
kajti le tako vzgojene plavalce more 
nadalje vzgajati dober trener. No, in 
čf k temu pridamo še dodatek v hra
ni, kvaliteta ne more izostati. To je 
osnovna naloga naše plavalne organi
zacije in vseh tistih, ki se hočejo tru
diti za dvig slovenskega plavalnega 
športa. Pri tem pa ne smemo pozabiti, 
kako si lahko pomagamo, da pridemo 
do takšnega stanja. Predvsem je nuj
na povezava rned Plavalno zvezo Slo
venije in telovadno ter mladinsko or
ganizacijo. Ce bo ta povezava resnična, 
si bomo prav gotovo ustvarili trdnejše 
temelje za dvig tega športa. Kvaliteta 
se mora dvigati v širino po vsej Slo
veniji. Ocena naj ne zavisi od nihanja 
enega samega društva ali kluba, kajti 
predobro vemo lz lastnih Izkušenj, da 
kadarkoli je doživljalo društvo (pred
vojna Ilirija, po vojni Enotnost), ki 
je imelo več ali manj monopol in ki 
je bilo resnično najboljše v Sloveniji, 
kriza, je bilo že konec kvalitete. Tega 
danes ne smemo več dopustiti. Kvali
teta se mora istočasno dvigati po vseh 
društvih in ne v enem samem klubu 
Pri tem j« prav gotovo važna naloga 
ki naj jo izpolnijo močnejši plavalni 
klubi. Treba bo namreč pomagati šib
kejšim društvom z nasveti ln z različ
nimi propagandnimi nastopi. Ze danes 
lahko rečemo, da bo mariborski Polet 
v letošnji sezoni pomagal dvigniti pla
valni šport v Mežici. Temu zgledu se 
morajo pridružiti tudi druga društva, 
ki že imajo neko tradicijo. Vsake oseb
ne koristi ali osebno gledanje in ob
računavanje mora izginiti Iz naše pla
valne sredine. Tu nam služita kot lep 
primer sedanja Ilirija in Železničar 
iz Ljubljane Mnčneiši namreč ne1 sm.- 
zavirati razvojne poti slabšega, slabši 
pa naj se nikar ne okorišča s kadrom 
boljšega kluba ali društva,

1
S":.'«*' - L

Državni reprezentant Keber Milan ji 
poleg Dobrina eden najuspešnejših’ 

skakalcev v vodo

v tesni povezavi s funkcionarji društev
in klubov organizirajo plavalne šole, 
kakor je to storil mestni ljudski odbor 
v Kranju. Moramo pa grajat! popolno 
nerazumevanje mestnega ljudskega od
bora v Trbovljah, ki je do danes za
viral delo plavalne organizacije, na
mesto, da bi jo podprl z vsemi svojimi 
razpoložljivimi sredstvi.

Zdi se nam, da tudi Plavalna zveza 
Jugoslavije vse premalo skrbi za na
predek plavalnega športa v Sloveniji- 
Medtem ko zbira najboljše plavalce lz 
vse države na logorovanja, kjer izpo
polnjujejo svoje znanje, se vse pre
malo zanima za naše skakalce, ki so, 
kakor vemo, najboljši prav v Sloveniji. 
Tudi tu bo treba več pozornosti s 
strani najvišjih forumov, kajti če se 
bodo naš: klubi samo trudili, na drugi 
strani pa ne^bodo uživali nobene pod
pore, prav gotovo ne bomo nikdar do
segli zaželjenega razvoja in uspehov.

Lipar Marijan

VSE LJUDSTVO SE VOZI NA 
DRSALKAH NA KOLESCIH
Malokumu je znano, da jp drsanje i 

drsalkami na kolescih eden najbolj pri
ljubljenih in razširjenih Športov v Ame
riki, enako tudi v Kanadi. Po zaneslji
vih cenitvah je v Severnih ameriških 
državah okoli 17 milionov drsalcev, 
ki se v okoli 4000 pokritih dvoranah 
ukvarjajo s tem priljubljenim športom.

Prvi drsalec, ki je izumil drsalke na 
kolescih, je bil nek Holandec, in sicer ;e 
prvič preizkusil to napravo v začetku 
18. stoletja. Odslej se je ta športna pa
noga vedno bolj širila po ostalih deže
lah in slednjič postala ena najpopu.ar- 
nejsih panog v Novem svetu. Napačno 
pa bi bilo misliti, da se z drsanjem na 
kolescih zabava v Ameriki samo miadi- 
na. V državi Washington je za to pa
nogo navdušeno staro in mlado, eden 
najstrastnejših privržencev pa je sam 
egiptski veleposlanik.

V Ameriki pa uporabljajo ta šport tu
di v druge svrhe, kakor samo za zaba
vo in razvedrilo ljudstva. Bodoči ame
riški policisti že sedaj trenirajo ta šport 
in bodo pravi mojstri in akrobati na 
svojem orodju. Zanimivo je, da upo
rabljajo drsalke na kolescih tudi v veli
ki stavbi »The Lighthouse«, enemu naj
večjih zavetišč za slepe. Baje so z no
vimi raziskovanji dokazali, da se slepi 
počutijo na drsalkah na kolesem bo.j 
stabilne, kakor pa na samih nogah. 
Drsalk na kolescih sc poslužujejo tudi 
kurirke v orjaškem podjetju »Vestern 
Union«, pa tudi bovi in sluge v Capi- 
tolu, znani senatni palači v državi Wa- 
shingtonu, brzijo okretno in neslišno po 
dolgih prostranih hodnikih z drsalkami 
na kolescih.

V Evropi je malo ljudi, ki bi vedeli, 
da imajo v Ameriki poleg »Šestdnevne 
dirke na kolesih« tudi »Šestdnevno dir
ko z drsalkami na kolescih«. Prva to
vrstna prireditev je bila že 14. marca 
1884 v New Torku. Neki Donovan je 
v šest dneh in nočeh prevozil na svojih 
drsalkah nič manj kakor 1091 milj |oko
li 1700 km). Drugi rekord je postavi! v 
pariškem stadionu »Veledrome« neki 
Jesse Carey, ki je v 24 urah prebrzel 
315 milj, ne da bi se za hip ustavil in 
poprosil za okrepčilo ali kakšno drugo 
pomoč.

Z drsalkami na kolescih je možno ze
lo hitro prevoziti daljše razdaje, pa 
tudi izvajanje najrazličnejših likov. je 
dopustno, tako da so najbolj izurjeni 
športniki na tem orodju pravi okrobati. 
Svetovni rekord na lC0yaidov znaša 
9.3, kar je boljše od svetovnega rekorda 
v drsanju na navadnih drsalkah na 103 
vardov in skoraj enako svetovnemu re
kordu v teku na isti progi (9.4). Pri 
tem pa je treba upoštevati, da ie drsa
lec na kplcscih pri startu znatno počas
nejši od tekača ali drsalca ra ledu, pač 
pa razvije drsalec na kosečih polno hr
ži no šele po 200 do 300m, na da';s:h 
progah, kjer je važna vztrajnost, pa te
kača povsem prekaša.

Kvaliteta mladinskih moštev bi lahko bila holiša
O naših mladincih — nogometaših redko kdaj slišimo kaj več. 

kar bi nam omogočilo pregledati vrste mladih slovenskih nogometa, 
šev in ugotoviti, kaj premorejo, odnosno ali napredujejo ali nazadu
jejo .Namen teh vrstic je pred končanim prvenstvom ugotoviti stvar, 
no vrednost slovenskega mladinskega nogjMT.eta in ugotoviti, koliko 
smo napredovali od prejšnjih let.

V slovenski mladinski ligi tekmuje 
10 moštev iz raznih krajev Sloveni
je. Tekmovanje se je začeto prejšnje 
jesen in se bo v začetku junija tudi 
končalo. Avgusta meseca namreč mora 
biti že določen zmagovalec naše re. 
publike, kajti zmagovalci republik 
igrajo za naslov prvaka države. Tre- 
nutno se nahaja na čelu lestvice ljub. 
Ijanski Železničar, ki je do danes 
pravzaprav pokazal trajno formo. Te
mu sledita ljubljanski Krim in Rudar 
iz Trbovelj To je trojica,'ki se bo v 
naslednjih nedeljah borila za osvoji
tev prvenstva. Ostala društva ne 
bodo mogla poseči za ta vidni na 
slov, ampak bo njihova borba več ali 
manj osredotočena v sredino lest
vice. Poglejmo si danes po kakšnem 
načrtu trenirajo naši mladinci tn kdo 
.so njihovi vzgojitelji.

Statut predvideva, da mora vsako 
moštvo, ki ima v svojih vrstah mla. 
de nogometaše, organizirati nogomet, 
ni mladinski odbor s posebno nalogo, 
da isti skrbi za razvoj nogometa pri 
mladih igralcih Od tega odbora je 
odvisno ali rešuje vse probleme, ki 
nastajajo pri mladih nogometaših 
samoiniciativno, to je resnično v okvi. 
ru potreb mladega igralca, ali pa je 
prepuščen roki trenerja prvega ali 
drugega moštva. Lahko rečemo, da 
ie skrb tega ali onega odbora vidna 
kar v lestvici mladinskega nogomet, 
nega tekmovanja. Imamo moštva, kjer 
so posvetili yeIiko pozornost vzgoji

mladega naraščaja. Trenerji, ki so do
ločeni samo za mladinsko moštvo, z 
veliko skrbnostjo spremljajo vsestran. 
skl razvoj svojih gojencev in ki so. 
kakor pravimo, očetje mladih igralcev- 
Tako imamo v ljubljanskem Železni
čarju znanega zveznega sodnika, tre
nerja Gvardjančiča, Krim trenira Ma 
kovec, Branik Klipsteter, Odred Cab 
rič itd. Delo teh trenerjev je načrt
no. Tedensko imajo po več treningov 
in' pa sestanke, kjer do podrobnosti 
preštudirajo neuspele poteze s prej 
šnje tekme, učijo pa se tudi taktike 
in pa pravila igre. Trening je razde 
Ijen v štiri dele: segrevanje, telovad 
ba in atletika, tehnika in taktika no
gometa in umirjen je organizma. Vse
kakor je to premišljen načrt, ki bo 
rodil v bodočnosti vidne sadove. Ze 
danes lahko ugotovimo, da bi marši 
katero mladnisko moštvo premagalo 
marsikatero moštvo I. slovenske lige 
Veliko pozornost posvečajo trenerji 
gimnastiki. Zavedajo se namreč dej
stva, da so nogometaši vse preveč 
enostransko razviti- S potrebnimi va. 
jami si utrjujejo predvsem gornji del 
'elesa, ki je pri nogometašu najmanj 
razvit. K temu bi podčrtali še drugo 
nujnost, ki pa jo žal prav tl trenerji 
večkrat pozabljajo. Mladince je treba 
ne sarpo športno vzgajati, ampak jih 
tudi navajati k plemenitosti ln po 
svetiti največjo slcrb njihovi šolski 
vzgoji. Vsak trener bi moral izločiti 
iz svoje sredine slabega dijaka, saj

slednji večkrat kvarno vplivajo na 
svojo okolico, bodisi s slabim vede
njem ali pa lenobo, ki je mladinec — 
nogometaš ne sme poznati.

Ce danes pregledamo vrste mladin
cev v posameznih društvih, bomo 
marsikje ugotovili, da ni dovolj mla
dega kadra in da trenerji nimajo mož. 
nesti velike izbire. To pomeni, da ie 
skrb društew za zbieranje mladih igral, 
cev še vse premajhna in nam deje 
misliti, da se ne bomo kmalu pre
maknili z mrtve točke. Ce h' •• :• o 
Slovenci doseči nagel razvoj in tudi 
kvaliteten napredek, bomo morali po
svetiti vso pozornost množičnemu po
rastu mladih nogometašev. To dejstvo 
bomo »rpazili morda že jeseni Mia-, 
dincl, ki bodo prekoračili svojo sta
rostno mejo in pa mladinci, k; bodo 
morali zamenjati starejše r • • e 
prvega moštva, ne bodo imeli r "•ve 
zamenjave. Kako je treba skrbeti za 
mladi naraščaj, nam ljubljanski Krim, 
pa tudi Branik in Odred. Kaj pa 
ostala društva?

To je nekaj misli pred zaključkom 
letošnjega mladinskega tekmovanja, ki 
naj bodo resen opomin vsem dru
štvom, v Sloveniji pri njihovem na
daljnjem delu in vzgoji mladih slo-
venskih nogometašev.

Lestvica po 17. kolu:
Železničar Lj- 15 10 4 1 40:16 24
Krim 16 11 1 4 43:22 23
Rudar 16 9 2 5 53:33 20
Branik 16 6 3 4 30:30 15
Kovinar 16 6 3 7 34:34 15
Mura 15 6 3 6 21:29 15
Odred 36 6 4 6 32:15 14
Korotan 16 7 0 9 37:43 14
Kladivar 16 2 4 10 14:50 8
Zelezn. Mrb. 16 2 4 10 19:43 e



Dobri rezultati na atletskem
mitrngu v Mariboru

Maribor, 20. maja. Zelo marljiv atlet
ski klub mariborskega Železničarja je 
priredil danes na svojem stadionu med
društveno atletsko tekmovanje, na kate
rem so sodelovali številni atleti, med 
njimi državni reprezentanti, člani Par
tizana, Šegedin, Ceraj, Mihalič, Stefa
novič, Štritof, Djuraškovič, Pavlovič, 
nadalje celotna ekipa Kladivarja iz Ce
lja, med njimi Žerjal, Zagorc, Zupančič 
in izvrstna Knezova. Rezultati so prav 
dobri, borbe so bile zelo lepe in napete. 
Organizacija tekmovanja pod tehničnim 
vodstvom Kablaja Milana in vrhovnega 
sodnika Berganta je bila brezhibna in je 
bil obsežni spored končan v dobrih dveh 
in pol urah.

TEHNIČNI REZULTATI:
80 m z ovirami ženske-. 1. Knez (KI) 

12.8, 2. Petauer (KI) 13.8, 3. Bratovž 
(Zel. Mrb.) 14.8.

400 m moški: 1. Zupančič (KI) 51.8, 
2. Leder (Zel. Lj) 54.7, 3. Polc (Žel. Ljl 
55.1.

200 m moški: 1. Lorger (KI) 23.3, 2. 
Kopitar (KI) 24.1, 3. Mljač (KI) 24.3.

800 m moški: 1. Kereševič (P) 2:00.2, 
2. Okršljar (Zel. Lj.) 2:05.6, 3. Velner 
(Zel. Mrb.) 2:11.8.

Kopje — ženske: 1. Knez (KI) 24.30, 
2. Železnik (KI) 24.20, 3.'Majcen (KI) 
23.60.

100 m ženske: Prva tri mesta si dele 
Vizjak (KI), Lazar (Zel. Mrb.) in Le- 
nasi (Zel. Lj.) vse tri s časom 13.9.

Skok ob palici: 1. Lešnik (Žel. Mrb) 
2.95, 2. Gobec (Zel. M) 2.95, 3. Filipčič 
(Zel. Mrb.) 2,85.

1100 m steepie clase moški: 1. Šegedin 
4:20.4, 2. Štritof 4:21.2, 3. Djuraškovič 
4:21.2 (vsi trije Partizan).

aisk moški: 1. Žerjal (KI) 46.46, 2. 
Golc (KI) 40.71, 3. Markež (Zel. Mrb) 
34.92.

1500 m moški: 1. Ceraj (P) 4:02.0, 2. 
Pavlovič (P) 4:02.5), 3. Inkret (Zel. Lj) 
4:16.2.

800 m ženske: 1. Peterlin (Zel. Lj.) 
2:36.4, 2. Jošt (KI) 2:40.5, 3. Merhar (Z 
Lj) 2:44.5.

3000 m moški: 1. Mihalič 8:35.2, 2. 
Stefanovič 8:42.4, 3. Cetinič 8:46.6 (vsi 
Partizan).

noGomET
Mladinsko prvenstvo Slovenije

Ljubljana, 20. maja. V predzadnjem 
kolu mladinskega nogometnega prven
stva so bili doseženi naslednji rezultati:

Krim : Železničar (Lj) 3:2 (2:2)
V soboto popoldne je bila na stadionu 

Železničarja ena najvažnejših mladinskih 
tekem med ljubljanskim Železničarjem in 
Krimom. Tekma je bila tipično prven 
stvena. Moštvo Krima je bilo boljše in 
je tudi zasluženo zmagalo. Sodil je 
Klojčnik iz Ljubljane.

Odred : Rudar 3:1
V začetku so mladinci Odreda silo

vito prodirali pred vrata gostov in si 
tudi kmalu zagotovili zmago. Proti kon
cu tekme pa je bilo moštvo Rudarja 
bol,.e, vendar se rezultat ni spremenil. 
Sodil je Piskar.

Branik : Železničar (Mrb) 3:0 
Kovinar : Korotan 3:1

rnmrn-
Železničar (B) : Meteor 9:7 (6:2) 

Meteor : Celje 8:6 (3:3) 
Železničar (S) : Crvena zvezda 

9:9 (3:4)

Troskok moški: 1. Zagorc (KI) 13.59, 
2. Lagler (Zel. Lj.) 12.11, 3. Bukovič 
(Žel. Lj) 11.90).

Skok v višino ženske: 1. Petauer (KI) 
1.35, 2. Sernec ((Zel. Mrb) 1.30, 3. Div
jak Vera (Zel. Mrb.) 1.30. Še dve tek
movalki sta preskočili 1.30 m.

Krogla moški: 1. Žerjal (KI) 12.59, 2. 
Golc (KI.) 12.02, 3. Zeralič (KI) 11.58.

Skok v daljino ženske: 1. Knez (KI) 
5.24, 2. Majcen (KI) 4.94, 3. Lazar (Zel. 
Mrb.) 4 69.

4 x 100 m moški: 1. Kladivar - člani
(Zagorc, Kopitar, Petauer, Zupančič) 
45.7.

Kopje moški: 1. Kopitar (KI) 49.65, 
2. Rojc (KI) 49.45, 3. Zorko (Žel. Lj) 
42.90.

4 x 100 m ženske: 1. Kladivar (Pe
tauer, Majcen, Knez, Vizjak) 54.2, 2. 
Železničar - Maribor (Sernec, Bratož 
Kremžar, Lazar) 57.5.

Krogla ženske: Prva in druga Knez 
in Majcen (obe Kladivar) 9.80, 3. Lam
preht (Zel. Mrb) 9.50.

Disk ženske: 1. Knez (KI) 30.60, 2. 
Pečarič (Zel. Lj.) 26.40, 3. Sivec (KI) 
23.72.

Prvi letošnji nastop veslačev 
»Savice«

Veslaški klub Savica je priredil 
v soboto in nedeljo svojo prvo 
letošnje klubsko tekmovanje, kot 
pregled starega in novega vesla
škega kadra.

V soboto popoldne sta startala na 
1.500 m dolgi progi četverec I. raz
reda v konkurenci s četvercem 11 
razreda. Zmagal je četverec I. raz
reda v postavi Hočevar, Pintar. 
Hočevar Matija in Skaberne s ča
som 4:41,2 pred četvercem II. raz
reda, ki je prispel na cilj v času 
4:45,9,

V nedeljo popoldne so zmagali na 
1000 m dolgi progi naslednji:

skif mladinci: Slak 4:00,5;_ skif 
članice: Semenič 4:44,0; skif člani: 
Mayer 4:05; četverec članice: Pav
lič, Ham, Gomolj, Senica 3:49,8: 
četverec mladinci: Grošelj, Pogač
nik, Pahor, Vrhove 3:39.

Tekmovanje je pokazalo veliko 
borbenost vseh veslačev, vendarle 
bo treba v stilnem pogledu vložiti 
še precej truda, če hočemo na bliž
njem mednarodnem srečanju na 
Bledu doseči časten rezultat. Škoda 
je le, da si društvo ne more na 
baviti tudi drugih čolnov, da b' 
lahko pomerilo svoje sile tudi v 
ostalih disciplinah.

P!S dmkdm
■fit&T

Plavanje
Pariš — Na plavalnem tekmovanju v 

bazenu Pontoise v Parizu je Dumesnil 
na 200 m klasično s časom 2:41.3 prema
gal francoskega rekorderja Lusiena, ki 
je dosegel čas 2:42.0.

Linz — Evropski rekorder v plavanju 
na 200 m prsno Herbert Klein bo odpo
toval v ZDA, kjer bo nastopil na ame
riškem plavalnem prvenstvu.

MADŽARI NAJBOLJŠI V EVROPI
V ŠTAFETI 4 KRAT 200 m
V nada'jevanlu plavalnih srečanj med 

najboljšimi madžarskimi in sovjetskimi 
plavalci v Moskvi je štafeta Madžarske 
dosegla nov evropski rekord v plava
nju na 4 krat 200 m 8:45.9 (prejšnji re
kord 8:46.9). V štafeti so plavali Kadas, 
2:09 7, Gvongyosi 2:13.9, Csordas 2:12.9, 
Nyeki 2:09.4. pred tem pa je Madžar 
Csordas postavil v plavanju na 500 m 
prosto nov evropski rekord s časom 
5:56.1 (Francoz Boiteaux je en dan po
zneje plaval 5:58.4, kar je tudi boljše 
od starega rekorda, ki ga je imel Ušak 
5:59.8). V mešani štafeti 3 krat 100 m

Končano ie evropsko boksarsko prvenstvo

LE KOVIČ
osvojil drugo mesto

Milano, 20, maja. V torek se je začelo evropsko prvenstvo v boksit,^ na 
katerem sodeluje poleg 7 jugoslovanskih še 153 boksarjev iz 21 držav. 
Evropsko prvenstvo je otvoril naš boksar Lekovič v borbi z Lbxembur- 
žanom Mathiasom, nad katerim je zmagal po točkah in tako priboril 
Jugoslaviji prvo točko.

' Drugi dan je nastopil favorit tekmo
vanja v poiwelter kategoriji, Jugoslovan 
Šovljanski proti Madžaru Budaiu. Šov- 
Ijanski si je že v prvi rundi poškodoval 
desnico, tako da je drugo in tretjo run
do udarjal le z levo roko. Naši dopis
niki iz Milana poročajo, da je bil v 
prvi in tretji rundi boljši kakor Ma
džar, kateremu pa so sodniki kljub te
mu prisodili zmago. Budai je star tek
movalec, ki ima za seboj že mnogo sre
čanj, ter razpolaga z bogatimi serijami 
udarcev in veliko rutino. Poraz šovljan- 
skega je precej presenetil publiko in 
strokovnjake. V sredo so boksali tudi 
Paljič, Golič in Konig. Golič je borbo 
z Angležem Valoneyem izgubil po toč
kah. Srečanje je bilo zelo dramatično 
in je bil Golič enkrat tik pred knock- 
outom. Kasneje pa se je popravil in 
vzdržal vse tri runde do konca.

Na koncu borbe je rekel: »Desni up- 
percut v drugi rundi me je silno _ pre
tresel, tako, da se mi je pred očmi ste
mnilo. To me je za borbo onesposobilo 
in se nasprotniku, ki me je zasluzeno 
premagal, nisem mogel več upirati.« 
Paljič je zmagala nad švicarskim prva
kom yon Lanikenom, Konig pa je v pre
vidni in mirni borbi _ premagal Petrija, 
prvaka saarske oblasti. S temi srečanji 
so naši boksarji prišli v drugo kolo ra
zen Radanova in Bulata, ki se v prvem 
kolu ista borila.

Predno so naši boksarji _ odpotovali 
v Milano, smo menili, da imata največ 
izgledov Paljič in Šovljanski. Toda po
tek borb je pokazal, da sta imela največ 
uspehov Bulat in Lekovič, ki sta v dru
gem kolu plasirala v polfinale. Vsega 
skupaj je v polfinalu, po borbah 2. ko
la, ostalo še 40 boksarjev, to se pravi 
4 v vsaki kategoriji. Med njimi je bilo 
6 Italijanov, po 4 Francozi, Švedi m 
Madžari, po 3 Irci in Nemci, po 2 Ju
goslovana, Avstrijca, Nizozemca, Švi
carja, Poljaka in Belgijca ter po en 
Anglež, Finec, Danec in Norvežan. _

Bulat je v drugem kolu v nezanimivi 
borbi premagal Nemca Hugha, Konig

pa je v izredno lepi borbi izgubil sre
čanje z Madžarom Papom.

Kakšna je bila borba in kako se je 
Konig boksal, priča veliko odobrava
nje gledalcev, ki so mu po borbi vzkli
kali bolj kakor kateremu koli drugemu 
boksarju na prvenstvu, kljub temu, da 
je bil poražen. Konig je sprejel namreč 
v drugi rundi težak udarec v lice, ki ga 
je vrgel na tla. Navzlic temu pa se je 
v tretji rundi popravil, dobro branil 
težke Madžarove napade in ga s proti
napadi celo resno ogrožal.

Drugi dan je generalni sekretar AIBA 
poiskal Koniga in mu rekel: »Včeraj 
ste se izvrstno borili. Močni ste in ima
te hrabro srce. Iskreno vam čestitamU 
Sijajno borbo ' našega reprezentanta je 
moral omeniti celo speaker budimpe- 
Štanskega radia, Konig pa je dejal: »Cc 
se bova ponovno srečala, ga bom prema
gal. Morda se bo to zgodilo drugo leto 
v Helsinkih .. .« V drugem kolu je iz
gubil tudi naš boksar Radanov proti od
ličnemu Italijanu Dal Ossu, ki je imel 
doslej 85 'borb, v katerih je zmagal 75- 
krat (60-krat s k. o.). Radanov se je 
boril odlično, vendar pa mu je manj
kala rutina. Italijan je zmagal le z iz
redno razliko.

LEKOVIČ V FINALU
V petek so bile polfinalne borbe. Edi

ni Jugoslovan, ki se je doslej plasiral v 
finale evropskega prvenstva, je bil Ju
goslovan Lekovič. V lepi borbi je ^ pre
magal Varnstroma (švedska) po točkah. 
Posebno dobro se je Lekovič boksal v 
prvi in drugi rundi, ko je diktiral oster 
tempo tako, da sta bila oba borca v 
vretji rundi popolnoma izčrpana in. je 
Lekovič zmagal z izredno tesno razliko 
v točkah.

Isti večer se je boril tudi nas boksar 
Bulat z Italijanom Viccentin.ijem. Vsak 
izmed njiju je imel po eno rundo, med 
tem ko je bil v prvi Viecentini le bolj 
iniciativen. Tako je zmagal Italijan sa
mo po zaslugi večje iniciative, ne pa 
zaradi večjega števila udarcev.

Milano, 20. maja. Po šestdnevnih lepih 
in zanimivih borbah je končano prven
stvo Evrope v boksu. V finalu se je sre
čalo 20 najboljših evropskih amaterjev, 
med njimi je bil tudi Jugoslovan Leko
vič. Rezultati so naslednji:

KATEGORIJE — mušja: Pozzeli (I) 
je premagal van der Zeea (Holandska); 
bantam: Dali Osso (I) je po točkah 
premagal O’Kellya (Irska); peresnolah- 
ka: Ventaille (Fr) je po točkah premagal 
Lekoviča, ki se je dobro boksal in dal 
od sebe vse kar je mogel, toda Francoz 
je bil boljši in v boljši kondiciji ter je 
zasluženo zmagal; lahka: Visintin (I) je 
po točkah premagal Juhasza (Madž.); 
polwelter: Schmelling (N) je premagal 
Padovanija (I); rvelter: Chychla (Polj
ska) je po točkah premagal Kolegerja 
(Avstrija); polsrednja: Papp (Madž.) je 
dobil srečanje brez boja, ker je zdrav
niška komisija zabranila nastop Ander
senu (Danska); srednja: Sjolin (Švedska) 
je po točkah premagal Sladkega (N); 
poltežka: Limage (Belg.) je po točkah 
premagal Ligasa (Norv.); težka: Di Segni 
(I) je po točkah premagal Gorcassa (N).

Končni plasma držav udeleženk je na
slednji: 1. Italija 32 točk, 2.—3. Nem
čija, Madžarska 16 točk, 4. Francija 15 
točk, 5.—6. Belgija, Poljska 10 točk. 
7.—9. Avstrija, Švedska, Irska 9 točk, 
10. Jugoslavija 8 točk,, 11. Nizozemska 
7 točk, 12.—15. Švica, Anglija, Norve
ška, Danska po 4 točke, 16.—17. Finska 
in Posaarje po 2 točki,. 18.—19. Škotska 
in Turčija po 1 točko in 20. Luxemburg 
brez točk.

so plavalci Sovjetske zveze Solovjev, 
Meškov in Drapij postavili nov svetov
ni rekord s časom 3:11.1 (prejšnji re
kord 3:12.3 so leta 1946 postavili Fran
cozi Vallerey, Nakache in Jany). Osta
li boljši rezultati v - posameznih dvobo
jih so bili tile: 100 m prosto zenske;
Temes (M) 1:07.0, 100 m hrbtno ženske: 
Temes' (M) 1:15.0, 200 m prosto ženske: 
Guseva (SZ) 2:35.7, 3 krat 100 m mešano: 
SZ 3:51.6 100 m prosto moški: Sz11*?™
(M) 57.3, 200 m prosto moški: Drapi (SZ) 
2:10.5, 100 m hrbtno: Solovjev (SZ)
1 09 5, 4 krat 100 m metuljček moški:
(ŠZ)'4:34,9 (nov sovjetski rekord), 200 m 
metuljček: Meškov 2:35.2, 200 m klasično 
moški: Ah jazov (SZ) 2:41.0, 400 m kla
sično moški: Abjazov (SZ) 5:41.8, 500 m 
klasično moški: Abjazov (SZ) 7:13.8 (nov 
sovjeUiki rekord). 200 m hrbtno moški: 
Nyeki (M) 2:29.3 (nov madžarski rekord).

Atletika
PRVO SREČANJE NEMŠKIH IN FRAN- 

, COSKIH ATLETOV
Na medne rodnem atletskem t^kmo«- 

vanju v Saarbrucknu so bili doseženi za 
.začetek sezone zelo dobri rezultati. Na 
tekmovanju so nastopili nemški, fran
coski, luksemburški in domači atle$L 
Najboljši rezultati: 100 m: Bonino (F)
10.7, Vitekind (N) 10.9. Stu.rm (N) 10.9, 
400 m: Huppertz (N) 48.5; 110 m zapreke. 
Marie (F) 14.5; 400 m zapreke: Thureau 
(F) 55.9: skok ob palici: Schneider (N) 
4 m, Knepper (Luxemburg) 3.95 (nov re
kord); ženske 100 m: Sander — Domaga- 
lla (N) 12-1; kopje: Muler (N) 43.69 in 
Lehr (N) 41 25 m.

Los Angeles — Na nekem atletskem 
tekmovanju v Los Angelesu je Dick At- 
tlesey postavil najboljši rezultat v tej 
sezoni na 120 y z zaprekami s časom
13.7. Na tekmovanju v San Diegu so bi
li doseženi tile rezultati: 100 y: Wiliams 
9 5; 120 v zapreke: Triulsi (Argentina)
14,2; skok v višino: Dancer 197 cm; skok 
ob palici: Bob Smith 4.37 m. Na dru
gem tekmovanju v Los Angelesu pa so 
biTi doseženi tile rezultati: 100 y:
9.6; 220 y; Bili Brown 21.0; 440 y: Brad- 
le.y 48 6; 120 y zapreke; Barnard 14.2:
skok v daljino: Brown 7.71 m; skok ob 
palici: Jensen 4.26 m; krogla: O Brien 
18.30 m.

Na Madžarskem je znani metalec kla
diva. Irr-re Nemeth vrgel kladivo 55.08 m 
daleč, Varazdi pa je dosegel v teku na 
100 m čas 10.9.

Američan Herbert Neff je skočil v 
vič-ino 2.07 m. Od začetka sezone na. 
prostem je Neff že sedmi American, ki 
je preskočil 2 m.

Na tekmovanju v DinSlakenu v Nem
čiji so bili doseženi tile rezultati: 160 m: 
Geister 10.8 800 m: Cleve 1:54.2. Emde
1:54.5. Ffimmid 1:54.6: 1500 m Lammers
3:57.2. V Munstrti pa le Haas dosegel v 
teku na 100 m čas 10.8, drugi pa je bil 
Winger, ki je dosegel čas 10.9.

Mlad. 25 letni francoski metalec di
ska Jan Maissant je na atletskem tek
movati lu v Rosanconu dosegel v disku 
Odličen rezultat 49 84 ter se s tem pri
bližal 50 metrom in staremu francoske
mu rekordu, ki ga Ima od leta 1932 
Winter. Maissant je novoodkriti talent 
francoske atletike, ki je imela posebno 
v zadnjih letih zelo slabe metalce. Mai
ssant, ki je v privatnem življenju prav
nik in komercialni direktor neke pa
riške gradbene družbe, ima po mnenju 
svojega trenerja Verauxa izglede, da bo 
vrgel disk nreko 50 m. Visok je 185 cm. 
težak pa 87 kg. Na Istem tekmovanju 
je francoski rekorder v skoku ob pa
lici Sidon skočil 410 cm. drugi franco
ski skakalec ob palici Petit pa je ob 
isti priložnosti prvič preskočil višino 
4 m.

Rokomet
Rokometna reprezentanca Švice je 

premagala1 v Portu pred 20.000 gledalci 
reprezentanco Portugalske 10 : 7 (4 : 3).

Sabljanje
V Luganu je bilo SE?-

*anie v vseh treh orožjih med Italijo 
in Švico. Srečanje se je končalo neod
ločeno 18 : 18, toda zmaga je pripadla 
Švicarjem, ki so dosegli v posamezndi 
borbah 3 tuše več.

Nogomet
Na tekmovanju v okviru britanskega 

festivala sta bili odigrani tudi dve med
državni nogometni 'tekmi.. V prvi je 
Škotska premagala Francijo z 1. o 
(0 * 0), v drugi pa Wal.es Švico s 3 : 2
(l : oj.

Giro d' Italia
Milano, 20. maja. Včeraj je za

čela 34. tekma Giro d Italia. V 
prvi etapi Milano—Torino, dolgi 
>02 km je zmagal van Stembergen 
(Belgija) 5:16.12, 2. Soldani, 3. Ma- 
gni, 4. Bresti (vsi Italija) 5:16.40.

V današnji drugi etapi Torino— 
\lassio, dolgi 202 km, je zmagal 
Belvilacqua 5:18.35, 2. Brassola, 3. 
Dessanti, 4. Passotti, 5. Martini (vsi 
Italija) 5:20.27.

V skupni oceni vodi Magni pred 
Soldanijem.
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TEKMOVANJE ZA DAVISOV 

POKAL
Italija : Južna Afrika 2 :1 

Nemčija : Danska 2 :1 
Belgija : Egipet 3:0 

Anglija : Francija 1:1 
Švedska : Avstrija 2 : 0

BOKS
KLUBSKO PRVENSTVO MARI

BORSKEGA ŽELEZNIČARJA 
Maribor, 20. maja. V soboto zve

čer je izvedel boksarski klub ma
riborskega Železničarja v dvorani 
Poleta pred 600 gledalci klubsko 
prvenstvo za letošnje leto. Prvaki 
so postali: Banovec, Šauperl, Zlat- 
kovič, Hrastnik, Korošec, Kous, To
mažič, Žohar.

soj :5l«j..=T»1 ;l
Maribor, 20. maja. Jugoslovanska at

letska zveza je letos določila Maribor za 
prvenstveno tekmovanje 4 kategorij ro
koborbe za državno prvenstvo za leto 
1951. Udeležba tekmovalcev je velika, 
prav tako pa tudi zanimanje občinstva. 
Ob zaključku lista je tekmovanje še v 
polnem teku in bomo objavili podrob
nejše poročilo v prihodnji številki.

Zvezna odbojkarska liga

Zvezna košarkarska liga

Košarkarji
Partizanu

ASK so
odlično

igrali proti

Llubilana, 20. maja. Sinoči Je bilo na Igrišču Ljube Šercerja v 
Šiški zanimivo prvenstveno srečanje v košarki med Partizanonm in 
ASK iz Ljubljane 50:43 (25:26).

Nekaj nad 1000 gledalcev je bilo na- 
vdušenih nad odlično igro domače eki
pe ki bi si z malo večjo rutino lahko 
priborila tudi zmago. Začetek igre je 
pripadel gostom, ki so vodih s 7:2. 
Domači so se zbrali in kmalu izenačili 
na 7:7. ASK je prevzel iniciativo in 
povečal razliko na 19:10, vendar za
radi ostrega tempa igralci niso mogli 
obdržati razlike. Toda vseeno so še 
I. polčas z rezultatom 26:25 odločili v 
svojo korist.

V drugem delu 'gre pa so igralci 
ljubljanskega moštva popustili, vendar 
so bili kljub temu do 4. minute pred 
koncem enakovreden nasprotnik reno- 

"mirani ekipi Partizana, saj je bil re
zultat tedaj še 41:41. Živčna napetost 
v zadnjih minutah In pa že omenjeno 
pomanjkanje rutine sta tako največ 
pripomogli h končnemu porazu.

Ze v tekmi proti BSK je ASK poka
zal odlično igro, sinoči pa so igralci 
zaigrali še boljše. Brez pretiravanja 
lahko trdimo, da je bila to najboljša 
igra v njihovi karieri. Igralci Parti
zana so bili prav tako navdušeni nad 
odlično igro domačih, nekateri pa so 
celo Izjavili, da je ekipa ASK ekipa 
bodočnosti. Igrajo hitro, zelo dobro 
obvladajo žogo, mečejo na koš 
like slabše, vendar upamo, da bodo 
kmalu tudi to pomanjkljivost s prid
nim treningom popravili. Zelo pa bodo 
metnv (osebnih napak). Igralcem o 
morali vaditi tudi metanje kazenskih 
najbrže prav, da na tem mestu apeli

ramo na vodstvo kluba, ki se za 
igralce skoraj nič ne briga. Skrajni čas 
je, da vodstvo kluba preskrbi fantom 
dodatno prehrano, rekvizite (pred
vsem copate) in pa tudi tekme s 
kakšnimi znanimi evropskimi ekipami.

Mislimo, da so košarkarji ASK že 
zreli tudi za mednarodne nastope. S 
tem bi se povečala rutina igralcev, 
izboljšala bi se še bolj kvaliteta, pa 
tudi število gledalcev bi se povečalo. 
Slednje bi vsekakor pripomoglo k fi
nančni osamosvojitvi kluba, ki je da
nes glavna naloga posameznih osnov
nih organizacij.

Partizan: Munčan O, Stojičevič 2, 
Loči 8, Engler 2, Sapgr 3, Novakovič 
0, Marjanovič 15, Miladinovič 0, Blaga
jev« 4, Stankovič 11, Lazič 5.

ASK: Fugina 9,' Pavlovič 5, Mrav
lje 0, Filipan 0, Šerbec II 5, Ogrin 0: 
Skrjanc 11, Šerbec I 8, Juvan 0, Kri
stančič 5; Ciglar 0.

Sodila sta Minič Iz Beograda in 
Klojčnik iz Ljubljane.

V predtekmi so mladinci ASK pre
magali mladinsko ekipo Železničarja 
z rezultatom 20:16 (15:7).

Med tednom pa sta obe slovenski 
ekipi v zvezni košarkaški ligi odigrali 
dve tekmi. V sredo sta se srečali ekipi 
ASK in BSK, v četrtek pa Partizan 
in Železničar. Košarkarji ASK so pri
pravili prijetno presenečenje, ko so 
premagali BSK z razmeroma visoko 
razliko košev. Zmaga je bila popolno-

ma zaslužena. V četrtek pa je Partizan 
premagal ekipo Železničarja, vendar 
ne več tako prepričevalno, kakor v 
prejšnjih srečanjih. V ostalih tekmah 
med tednom ni bilo večjih presenečenj 
tako, da so zmagali v vseh srečanjih 
favoriti.

REZULTATI!
ASK : BSK 46:38 (20:20) 

Partizan : Železničar (LJ) 47:36 (25:17) 
Zelezničtr (B) : Egysek 43:33 

Lokomotiva : Zadar 33:26 
Mladost : Jedtnstvo 49:37 (24:20) 

Železničar (B) : Proleter 44:42 (22:21) 
Jedlnstvo : Zadar 53:39 (18:16)

Mladost 
Crvena zvezda 
Partizan 
BSK 
Egvsek
Železničar (B)
Železničar (Lj)
Zadar
ASK
Proleter
Lokomotiva
Jedlnstvo

8701 329:275 14 
8602 365:231 12 
8602 385:272 12 
8 4 2 2 250:229 10 
8404 295:391 8 
8 4 0 4 274:318 8 
8 3 1 4 287:285 7 
8314 232:257 7 
8305 306:306 6 
8305 273:294 6 
8 2 0 6 260:292 4 
8 1 0 7 311:417

KRIM IN ŽELEZNIČAR » —
Včerajšnje kolo Je dalo nekaj zanimivih renzultatov, ki pa v glav

nem ne vplivajo na položaj posameznih ekip v prvenstveni lestvici. 
Omembe vredno je, da je ekipa ljubljanskega Železničarja (ženske) 
zmagala na »vročih« mariborskih tleh nad ekipami Poleta iri doma
čega Železničarja, ki sta glavna kandidata za prvo mesto na prven
stveni lestvici ženske zvezne lige (zahodna skupina). Igralci Krke v 
srečanju z Lokomotivo iz Zagreba niso imeli sreče, moška vrsta ljub
ljanskega Železničarja pa je v Mariboru dosegla eno zmago, enkrat 
pa je bila poražena. Rezultati tekem so tile:

Polet : Železničar (Lj) 3:0 
Železničar (Lj) ; Kovinar (Mb) 

3:0
Železničar (Lj) : Jedinstvo 3:1

LESTVICA: MOŠKI

I odločala vzdržljivost, ki je gostom 
1 prinesla zmago. Pred okoli 400 gle
dalci je sodil dobro Šinkovec iz 
Ljubljane.

Krim 4 4 0 12:2 8
Mladost 5 4 1 13:3 8
Lokomotiva 4 3 1 9:7 6
Železničar 5 3 2 9:9 6
Polet 5 2 3 6:10 4
Krka 4 1 3 8:9 2
Kovinar 4 1 3 3:10 2
Jedinstvo 4 0 4 5:12 0

Lokomotiva : Krka 3:2
Novo mesto, 20. maja. Danes do 

poldne je bila tu odbojkarska 
tekma zvezne lige med domačo 
Krko in zagrebško Lokomotivo, ki 
se je končala z zmago gostov 3:2 
Borba dveh popolnoma enakovred
nih nasprotnikov je trajala dobri 
dve uri. Domačini so bili goste s 
svojo boljšo tehnično igra prema
gali, vendar je zaradi hude vročine

Zelenica vabi
Dne 27. maja bodo na Zelenici ve

like mednarodne smučarske tekme. 
Poleg Avstrijcev so vabljeni tudi Ita
lijani in Američani. Vse športno ob
činstvo vabimo, da si napete borbe 
naših najboljših smučarjev z innzemci 
ogleda. Za prevoz je preskrbljeno. Iz 
Tržiča bddo vozili do Sv. Ane kamioni 
v obeh smereh,, od Sv. Ane do cilja 
pa je le še pol ure hoda. Preskrbljeno 
je za jedačo in pijačo. S seboj ne po- 
zabite vzeti osebnih izkaznic (Obmejni 
pas!). Prav tako pa tudi vabimo vse 
tekmovalce zveznega in I. razreda, da 
se tekmovanja udeleže.

SD LJUBELJ—TRZ1C

ZENSKE: 
(Lj)Železničar 

Polet 
Železničar (M) 
Krim 
Mladost 
Lokomotiva
Železničar (Lj) 
Železničar (Lj) 

3:2

9:3
10:4
5:5
5:8
6:10
1:6

Polet 3:1 
Železničar (M)

Spartak : Partizan 0:3 
Crvena zvezda : Železničar (B) 

2:3
Zanatlija : Hemičar 3:0

Ženske:
Crvena zvezda : Železničar (B) 

2:3
Spartak : Partizan 3:1 

Republiška odbojkarska liga
Vzhodna ^upina:

Fužinar : Beton 3:0 (15:5, 15:0, 
15:5),

Mežice : Slovenjgradec 3:0 
Železničar (M) : Kovinar II 3:0.

Zahodna skupina:
Krim II : Ljubelj 3:0 (15:11, 

16:14, 15:7),
Prešern : Ilirija 3:2 (15:11, 15:9,

Kamnik ^Železničar II 3:1 (15:13, 
15:6, 11:15, 15:13).

Plenum FZS

Naročnikom #,Po!c<aM
K današnji številki smo priložili položnice. Kdor ima pla

čano prejšnjo naročnino za I. polletje (to je din 120), naj na
kaže še din 20, k celoletni naročnini (t. j. din 240) pa še din 90. 

Od 15. maja dalje znaša 3 mesečna naročnina din 100 (za 
tromesečje), pellete. p. di» 195. DpRAvA >poLBrA<

Nadaljevanje s 1. strani 
Po obeh referatih se je razvil živa

hen razgovor, v katerega so posegli 
mnogi zastopniki republiških zvez, ka
kor tudi delegati društev in klubov s 
terena. Živahna diskusija se je za
vlekla do večera in nadaljevala danes 
zjutraj skoraj dve uri. Po daljših raz
govorih, v katerih so diskutanti iz
menjavali svoje misli, ie plenum spre
jel osnovne smernice za uspešnejše 
delo fizkulturne organizacije v bodoč- 
nosti. Predvsem so se navzoči zedinili, 
da je treba izvenarmadno vzgojo pri- 
peljtti od besed k dejanjem, za kar 
bodo morale posamezne sestavne orga
nizacije povesti odločno borbo. Se 
Se večjo pozornost bo treba posvetiti 
vključevanju mladine v telovadna in 
športna društva, kajti pretežni del 
mladinen, in zlasti pionirjev, stoji da
nes še izven fizkulturne organizacije 
Plenum je mnenja, da se je treba zo
perstaviti kakršnemu koli zmanjševa
nju telovadnih ur na šolah, ter pri 
merodajnih forumih doseči, da bo šol
ska mladina dobila na svojih zavodih 
čimveč fizkulturne vzgoje. Obenem je 
plenum pozdravil ustanovitev zveze 
tabornikov, ki bo skupno s fizkul- 
turno organizacijo pomagala pri dvi
ganju zdravja in telesne zmogljivosti. 
Prav tako je plenum ožigosal nedisci
pliniranost v vrstah športnih organi- 
zacij, zato bo naloga naših društev in 
klubov, da posvetijo vzgoji svojega 
članstva največjo pozornost.

V pogledu decentralizacije bo treba 
tudi v fizkulturni organizaciji več de
mokratičnosti. Republiške zveze se 
stavljati vsem pojavom birokratskega 
bodo morale v bodoče odločneje zoper- 
centralfzma, prav tako pa je njihova 
dolžnost, da ostro obračunajo s po
javi lokalnega in šovinističnega parti- 
kularizma, ki dostikrat škoduje ugledu 
in napredku naše fizkulture.

Tretji referat je. podal član sekreta
riata FZS tov. Boris Osole, in sicer o 
gospodarskih in finančnih vprašanjih 
fizkulturne organizacije.

Iz referata in diskusije je bilo raz- 
vidno,, da bodo morale osnovne orga
nizacije v bodoče še zaostriti borbo za 
štednnjo in pridobivati dohodke pred
vsem z rednim pobiranjem članarine, 
tekmami, nastopi, in sličnimi prire
ditvami ne pa z raznimi plesnimi va* 
jami, veselicami in podobnimi prič6' 
ditvami, kar je bilo doslej marsikje v 
navadi Tudi v pogledu gradenj 58 
bodo morala društva opreti bolj na 
lastne sile in predvsem dokončati tiste 
gradnje, ki še niso dograjene.

Ob zaključku je bil izpopolnjen iz
vršni odbor FZS z novimi člani, ket 
so nekateri člani izvršnega odbora b'1* 
premeščeni v druge kraje. V tzvršn 
odbor so bili kooptirani tudi vsi pred
sedniki republiških zvez, ki doslej »8 
niso bili člani.

Zaključke plenuma, kakor tudi P°' 
membnejše odstavke iz referatov bomo 
še priobčili v prihodnjih številkah-
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iCUk Hetera« •Slovenskega poročevalca« v Ljubljani m Odgovorni urednik Igor Preleni — Uredništvu to oprava Ljubljana, Ukozarjeva ollca — dreie 6* 13-8»,

I 88-22 * 86, CetovaJ račun uprave tt> 602-90331-0 a Celoletna naročnica 380 din, polletna 190 din, četrtletna 95 din.


